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Med en ny regering og et transportudvalg med 
mange nye medlemmer er der behov for, at vi 
i fællesskab skubber på og byder os til med 
fagligt stærke og konstruktive løsningsforslag, 
så persontransport kommer højt op på dagsor-
denen hos politikerne. 

Hos Dansk PersonTransport forventer vi klare 
udmeldelser fra Christiansborg, og som bran-
cheforening vil vi kæmpe for, at for eksempel 
den reform af den kollektive trafik, som Trans-
portministeren har store ambitioner med, forbli-
ver attraktiv for bus-, flex- og taxivognmænd, 
som i dag - men også i fremtiden forventes at 
spille den største rolle, når borgerne skal flyttes 
kollektivt både i byerne og landområderne.

Spørgsmålet om, hvordan den kollektive tra-
fik skal betjenes i landområderne, fylder rigtigt 
meget lige nu.

Der er mange bud på løsninger, og det er 
interessant at se så mange forskellige idéer fra 
Transportministeren, trafikselskaber og aktive 
debattører. Man bør dog ikke i iveren for at være 
innovativ og liberal glemme, at de samme regler 
bør gælde for alle, så vi heller ikke i fremtiden 
giver køb på færdselssikkerheden eller sikkerhe-
den for - og servicen til - den enkelte borger. 

Det står klart, at vi skal have endnu flere 
passagerer tilbage i den kollektive trafik både 
i landdistrikterne og i byerne, men det får man 
nok ikke ved at skære afgange væk eller ved, 
at billetprisen stiger drastisk. I Tyskland er 
de gået en anden vej – nemlig ved at tilbyde 
borgerne ubegrænset kollektiv trafik i hele 
landet til en fast månedlig pris på 49€ (ca. 365 
kr.) - og endda give virksomheder mulighed 
for at købe med rabat, hvis de tilbyder deres 
ansatte endnu større rabatter. Myndighederne 
i Tyskland regner med en fordobling af antallet 
af passagerer, så mon ikke det kunne være en 
tanke at forfølge også i Danmark. Vi ser frem 
til at arbejdet i den nævnte ekspertgruppe kan 
starte snarest muligt, så vi kan få vendt sådanne 
løsninger og forhåbentligt få udarbejdet en 
national mobilitetsplan. Den skal være med til at 
give danskerne en garanti for, at man altid har 
mulighed for at benytte den kollektive transport 
både lokalt, regionalt og nationalt.

Flere og flere danskere tager fjernbusserne, 
som er blevet det foretrukne valg for stude-
rende og ældre, når de skal på de lidt længere 

rejser. Desværre forlyder det nu, at åbningen af 
Københavns nye busterminal ved Dybbølsbro 
bliver forsinket til sommeren 2024. Bustermi-
nalen står ellers færdig om få måneder med 
holdepladser, overdækning og terminalbygning. 
Alligevel anbefaler Vejdirektoratet og Movia, at 
terminalen først tages i brug til næste sommer, 
da et intelligent trafikstyringssystem for termina-
len, som Vejdirektoratet har haft i udbud, bliver 
forsinket. Nu er det jo ikke sådan, at operatører-
ne er godt vant i Ingerslevsgade, hvor man har 
påstigning på kantstenen henover en cykelsti og 
uden nogen form for skiltning - med alle de risici 
og ubekvemheder det medfører. 

Det kan simpelthen ikke være meningen, 
at passagererne skal vente yderligere et år 
på, at der bliver indkøbt og implementeret et 
it-system, før terminalen kan tages i brug. Vi 
foreslår derfor, at alle involverede hurtigst muligt 
sætter sig sammen og får udviklet en midlertidig 
driftsmodel, som helt sikkert vil være bedre end 
de forhold, som de rejsende og operatørerne er 
blevet mødt med i Ingerslevsgade igennem de 
seneste mange år.  
 Der er mange politiske prioriteter for nu-
værende inklusive en forestående revision af 
taxiloven. Heldigvis får vi alle mulighed for at 
debattere videre og finde konstruktive forslag 
allerede i april, når vi samles igen til årsmødet i 
Herning den 20.-22. april. Hermed skal der lyde 
en stærk opfordring til alle medlemmer om at 
deltage i årsmødet og udstillingen PersonTrans-
port 2023. Tag endelig jeres kolleger med, så 
også de kan opleve alle nyhederne i udstillingen 
og får mulighed for at udveksle erfaringer. Vores 
årsmøde åbnes af formanden for Transportud-
valget, Rasmus Prehn, ligesom en videohilsen 
fra Transportminister, Thomas Danielsen, vil 
skyde det hele godt i gang.

 Vi ses i Herning til årsmødet i april.   

God læselyst!

Michael Nielsen
Adm. Direktør / CEO

Klar til Årsmøde 2023
LEDER

”Med en ny regering og 
et transportudvalg med 
mange nye medlemmer 
er der behov for, at vi 
i fællesskab skubber 

på og byder os til 
med fagligt stærke 

og konstruktive 
løsningsforslag.”

Tak til medlemmerne og de associerede partnere for deltagelse i kredsgeneral-
forsamlingerne, der blev afholdt i Herning, Vejle og Roskilde og ikke mindst tak 
til værten, Daimler/Ejner Hessel. Det var godt at mærke det energiske engage-
ment, branchefællesskabet og ikke mindst kampgejsten, som tydeligt kom til 
udtryk i både oplæg, debatter og ikke mindst snakken ved bordene. 

Mobilitet  |  02.2023        3



Indhold.02

Rekruttering

DPT står bag ny kampagne, som 
skal skaffe flere chauffører

Taxikørsel

Norge Liberaliserede taxikørsel - nu 
drømmer de om en dansk model

Kollektiv Trafik

Spareøvelser udfordrer busruter i 
Region Midtjylland

Medlemsportræt

Vi vil gerne være et busselskab,  
som rimer på kvalitet

Det faste:
06  De korte

44 Nostalgi-hjørnet

47 Info

08
NY REGERING:
Transportminister 
Thomas Danielsen 
(V) vil reformere den  
kollektive trafik

36

Rutebiltrafik 
i 100 år

16

32 40

26

100

D
A

N
S

K
 P

E R S O N  T R A N S P
O

R
T

FOKUS:

ÅRSMØDE

18

4        Dansk PersonTransport



MILJØVENLIG MOBILITET

NEXT 
GENERATION
WEBBOOKING TIL BLANDET TRAFIK

Finn Frogne A/S 
Telefon: +45 43 32 77 33 
info@frogne.dk · www.frogne.dk

 Succesfulde nordiske bus- og taxiselskaber 
anvender Frogne løsninger til blandet taxi, bus & handicap 
kørsel, og optimerer derved drift og indtjening.

↗ HOSPITALER: PERSONALE- OG PATIENTADGANG
↗ INSTITUTIONER: PERSONALE- OG BORGERADGANG
↗ SKOLEKØRSEL: PERSONALE- OG FORÆLDREADGANG



De korte

Prisoverrækkelse 
belønner Viking-
bus-chauffører på 
Langeland
Det blev chaufførerne hos Langelands afdeling af Vikingbus,  
som kører borgere til og fra bosteder og eget hjem til Værksteds-
gården i Rudkøbing, der blev vinderne af Langeland Kommunes 
Handicappris 2022.

Med prisen fulgte et indrammet diplom samt 5000 kroner. 

Husk at registrere 
din bil hos 
Færdselsstyrelsen
Tilladelser udstedt efter taxiloven (tilladelse til 
erhvervsmæssig persontransport) er elektroniske. 
Det er derfor et lovkrav, at du skal registrere din bil til 
tilladelsen, når du tager tilladelsen i brug. Hvis bilen 
udskiftes med en ny, skal du huske at registrere den 
nye bil hos Færdselsstyrelsen. Manglende indberet-
ning af køretøjer på udstedte tilladelser til erhvervs-
mæssig persontransport kan medføre bødestraf.

Benyt det nye gode 
medlemstilbud
på Shell Card
Både brændstof og el
Du får fast rabat på brændstof på alle Shell, Q8 og F24 stationer i 
Danmark. Og rabat på opladning, bilvask og kør-videre-produkter 
på Shell stationer i Danmark

Tusindvis af ladepunkter
Du kan lade op på +8.000 ladepunkter i Danmark - hos Shell og på 
det offentlige roamingnetværk. 

Egen ladeløsning
Du kan også få en skræddersyet ladeløsning på firma- eller privat-
adressen, hvor Shell Card også kan benyttes.

Læs mere på danskpersontransport.dk/
braendstof/shell-medlemsaftale
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Godt nyt for 
turistbus-
chauffører  
i EU
Flere af de store turisme- og transportorga-
nisationer opfordrer nu EU-Kommissionen 
til at bakke op om særlige køre- og hvile-
tidsregler for busrejser i EU.

I øjeblikket er turistbuschauffører underlagt de samme 
regler om tilrettelæggelsen af deres køre- og hviletid, 
som lastbilchauffører. Dette er tilfældet til trods for man-
ge forskelle mellem de to brancher.

I et brev til EU-kommissæren for transport har 
organisationerne IRU, European Travel Agents & Tour 
Operators in Europe Association og European Tourism 
Association, opfordret EU-Kommissionen til at støtte 
et forslag, der har til formål at genoprette busturismen, 
ved at indføre skræddersyede køreregler for buschauf-
fører. Forslaget kommer i kølvandet på Covid-19, hvor 
busturisme var en af de hårdest ramte sektorer, blandt 
andet på grund af rejserestriktioner og lav efterspørgsel 
i tiden efter.

I Dansk PersonTransport bliver initiativet taget i mod 
med åbne arme. 

Kom til 
Åbent Hus hos 
FlexDanmark
FlexDanmark slår dørene op og byder velkom-
men til en spændende dag.

Kom og oplev trafikstyrerens verden på nærmeste hold, når 
vores medarbejdere giver en rundvisning. Vi inviterer til et 
unikt arrangement en af følgende dage:

·  Onsdag 12. april 2023 kl. 16-18 eller kl. 19-21
·  Mandag 24. april 2023 kl. 16-18 eller kl. 19-21

Kom og hør om arbejdsprocesserne i FlexTrafikken, få 
indsigt i vores arbejde og kom med på lyt hos én af vores 
medarbejdere.

Vi bygger på alle mærker. 
Danskbygget kvalitet.

Telefon 73 709 710
info@minibusdanmark.dk 
www.minibusdanmark.dk

- opbygninger til dine behov

Vi
leverer

over hele
landet!

Biler
til taxa, 

fflextrafik, 
institutioner 

m.m.
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I sine første måneder i Transportministeriet har Thomas 
Danielsen holdt en lav profil. Men det er ikke et symptom på, 
at han har tænkt sig at blive en tilbageholdende minister på 
området. Tværtimod.

– Jeg har næsten lige sat mig i stolen, og jeg har haft 
travlt med at sætte mig grundigt ind i mit område.

– Men som minister er jeg meget glad for, at vores 
kollektive trafik er beskrevet i regeringsgrundlaget. Det skal 
ses som et signal om, at der skal ske noget. Den kollektive 
trafik fungerer ikke alle steder tilfredsstillende i dag, og vi 
kan ikke fortsætte som nu. Jeg vil gerne understrege, at jeg 
har kæmpe ministerambitioner for at finde frem til nogle nye, 
gode løsninger, siger Thomas Danielsen.

Hjørnestenen i reformarbejdet er et ministerielt nedsat 
ekspertudvalg, som skal beskrive udfordringerne og give 
nytænkende løsningsforslag.

Eksperterne til udvalget er ved at blive identificeret og 
inviteret.

Krøllede hjerner og udenlandsk inspiration
Thomas Danielsen arbejder fortsat på sammensætningen  
af den ekspertudvalg, som skal motivere og inspirere løsnin-
gerne til fremtidens kollektive transport i Danmark.

– Det har afgørende betydning, at udvalget kan ryste 
posen og tænke langt, langt ud af boksen. Måske skal der 
inddrages udenlandske kræfter, og måske skal vi have nogle 
særligt udvalgte, krøllede hjerner med. Der skal ikke kun 
være danske branchefolk og -eksperter, selvom det natur-
ligvis også er vigtigt at have medlemmer, som kender til den 
nuværende struktur og har forståelse for specialopgaver som 
f.eks. handicapkørsel. 

”  Den kollektive  
transport kan ikke 
fortsætte som nu”

Af: C
arsten G

. Johansen ···  Foto: C
laus Bech/Ritzau Scanpix & M

arie H
ald

Transportminister, Thomas Danielsen (V), har 
med egne ord kæmpe ambitioner for en reform 
af den kollektive trafik, så sammenhængen 
bliver mere tilfredsstillende for både borgerne 
og branchen.

NY REGERING
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”  Den kollektive  
transport kan ikke 
fortsætte som nu”

”Det har afgørende 
betydning, at 

udvalget kan ryste 
posen og tænke 

langt, langt ud af 
boksen”

NY REGERING
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Transportministeren understreger, at man ikke længere kan nøjes 
med småjusteringer på området. Han mener, at den nuværende struktur 
er blevet for fastlåst, så trafikselskaberne stort set kun kan skrue på tre 
knapper: Dyrere billetpriser, at sløjfe busruter eller at bede politikerne 
om flere penge.

Han er opmærksom på, at man ikke kan se Danmark under ét, når 
der planlægges kollektiv trafik. Der er stor forskel på busdrift eksempel-
vis på en ø, i en storby eller i et landdistrikt. 

– Som politiker har jeg altid haft stor interesse for landdistrikterne, og 
jeg glæder mig meget til at se nogle konstruktive løsningsforslag, lyder 
det fra ministeren.

Flex kan lukke hullerne
Mens ekspertudvalgn arbejder, kan der være brug for nogle mere kort-
sigtede løsninger af mere akutte problemstillinger. Thomas Danielsen 
kan godt forestille sig, at ministeriet skal spille en rolle for at støtte op 
om de eksisterende tilbud.

Et eksempel er flex-løsningerne, der bl.a. har til formål at 'lukke 
huller' i de aktuelle køreplaner eller skabe forbindelser mellem lokal 
transport og transport på de store strækninger. 

– I nogle situationer kan det være oplysning til borgerne, som 
skal styrkes. Det kunne f.eks. være tilfældet med vores flex-tilbud, 
som i nogle tilfælde måske er den rigtige løsning. Det er mit indtryk, 
når flex-trafik kritiseres, at det ofte skyldes en manglende viden om, 
hvordan ordningerne hænger sammen. Så kan det løse nogle af udfor-
dringerne, at vi sikrer, borgerne forstår, hvad tilbuddet omfatter, siger 
Thomas Danielsen.

En del af en grønne omstilling
Fra et politisk perspektiv handler kollektiv transport ikke kun om køre-
planer. Det er i høj grad også en gren af det arbejde med grøn omstilling, 
hvor regeringen har store målsætninger.

Thomas Danielsen definerer den grønne omstilling som en opgave, 
regeringen bare er nødt til at angribe, og han bemærker, at det er en 
alsidig udfordring, hvor hans ministerium også skal fremme udviklingen 
med bl.a. ladestander-infrastruktur og tung godstransport.

– Persontransportbranchen er jo allerede godt i gang med de bære-
dygtige løsninger, og det fortjener branchen ros for. Fra politisk side skal 
vi skabe en transportstruktur, som stimulerer den grønne omstilling. 

– Som Transportminister er jeg bevidst om, at jeg skal skabe en 
tryghed for aktørerne i persontransport, så de har mod på at gå ud og 
investere i de rigtige løsninger, siger han.

Høj prioritet til kollektiv transport
Thomas Danielsen har altså store ambitioner for, hvordan regeringen 
kan styrke strukturen og passagerantallet i den kollektive transport. Han 
betoner, at området er inddraget i regeringsgrundlaget, fordi SMV-rege-
ringen prioriterer kollektiv transport højt.

– Hvis det står til mig, ligger der store forandringer foran os. Hvis 
du forlader landet og vender tilbage om nogle år, skal det gerne være 
sådan, at du slet ikke kan genkende den måde, vi har opbygget vores 
kollektive transport.  

– Men det er en stor opgave, som vi ikke kan klare i et snuptag, 
og jeg mangler stadig at mødes med enkelte trafikselskaber og andre 
interessenter på transportområde. Så jeg kan altså ikke præsentere 
en løsning endnu. Jeg kan kun love, at den kollektive transport har høj 
prioritet for regeringen, og vi er parat til at iværksætte store forandringer, 
når det er nødvendigt, siger Thomas Danielsen. 

Kollektiv transport i 
regeringsgrundlaget
Regeringsgrundlaget 'Ansvar for 
Danmark' beskriver ambitioner og 
målsætninger for Mette Frederiksens 
SMV-regering. I afsnittet 'Et lille land med 
større sammenhængskraft' fremsættes 
følgende om kollektiv transport: 

•  Det er vigtigt, at Danmark hænger 
sammen. Det handler om en stærk 
infrastruktur på tværs af Danmark og 
danskernes hverdag

•  Regeringen vil tage initiativer, der 
bekæmper støj og trængsel og gør 
den offentlige transport mere attraktiv.

Det beskrives, at regeringen vil 
understøtte busdækningen for både byer 
og yderområder. Behovet skal afdækkes 
gennem et særligt nedsat ekspertudvalg.

Det understreges desuden, at regeringen 
konkret vil tage initiativ til at understøtte, 
at flere unge med langt til uddannelse 
kan få billigere adgang til offentlig 
transport.

Om Thomas 
Danielsen
• 39 år 

• Gift med Marie. Parret har to børn

•  I Folketinget siden 2011 (Vestjyllands 
Storkreds)

•  Thomas Danielsen har en baggrund 
som bankrådgiver. Forinden havde 
han taget en uddannelse som 
lastvognsmekaniker.

•  På Christiansborg var han medlem 
af Formand for Energi-, Forsynings- 
og Klimaudvalget (som formand i 
perioden 2015-19), før han i 2022  
blev formand for Venstres 
folketingsgruppe

•  Fra 15. december 2022 har Thomas 
Danielsen været indsat som 
Transportminister

NY REGERING

i
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”Fra politisk side 
skal vi skabe en 
transportstruktur, 
som stimulerer den 
grønne omstilling”

NY REGERING

Mobilitet  |  02.2023        11



Kollektiv  
transport skal 
gentænkes
Kollektiv trafik bliver ikke levedygtig af lappe-
løsninger eller blankochecks. Transport- 
ordfører, Peter Have, mener, at politikerne skal 
afdække, hvilke transporttilbud der er brug for 
– og derefter beslutte, hvordan vi opnår dem.

Af: C
arsten G

. Johansen ···  Foto: M
arie H

ald

Transportordfører, Peter Have, Moderaterne, 59 år, 
nyvalgt folketingsmedlem fra 2022. Opstillet i Østjyllands Storkreds:

Peter Have lægger ikke skjul på, at han er ny mand på  
tinge. Men han insisterer på at bruge sin 'manglende'  
politiske erfaring til en fordomsfri og løsningsorienteret  
behandling af de kollektive transporttilbud.

– Jeg kan høre, vi har mange udfordringer foran os. Det 
lyder, som om vi skal genbesøge nogle af flex-ordningerne, 
så vi er sikre på, vi har den rette løsningsmodel. Og den 
lokale bustrafik er meget presset af de stigende energiafgifter, 
konstaterer han.

Samtidig understreger Peter Have, at Moderaterne ikke tror 
på direkte statsstøtte til busruter – en 'blankocheck' – og at 
vi ikke kan acceptere, at der kører (næsten) tomme busser på 
faste ruter.

– Jeg mener, vi skal undgå lappeløsninger af noget, der 
måske i forvejen ikke fungerer optimalt. Moderaterne ønsker, 
at Danmark har kollektiv trafik, men vi vil gerne arbejde bag-
læns, så vi først afgør, hvilket tilbud der er ret og rimeligt. 

Derefter må vi beslutte, hvordan vi kommer i mål, siger 
han.

Ingen vej uden om grøn omstilling
I udgangspunktet har Moderaterne meget stor fokus på 
den grønne omstilling, og et vigtigt ben i transportpolitikken 
handler om at udbygge ladestander-infrastrukturen og stimu-
lere udviklingen af grønt brændstof. Det gælder både privat 
og kollektiv transport.

– Jeg er opmuntret af at se det store antal el-taxier i Køben- 
havn. Nogle af erfaringerne må kunne overføres til resten af 
landet, og i det hele taget er det utænkeligt at arbejde med 
offentlig persontransport uden at indtænke det i den grønne 
omstilling, siger Peter Have.

Politisk ser Moderaterne gerne, at mange forskellige aktø-
rer byder ind på at løse udfordringerne med kollektiv trafik.

– Vi er bestemt ikke bange for konkurrence, som Peter 
Have udtrykker det.

Det er dog også væsentligt, at politikerne tænker sig om, 
når de store linjer til den offentlige transport bliver tegnet op.

– Det er afgørende, at vi træffer nogle økonomisk rentable 
beslutninger, når vi vil stimulere private aktører til at spille en 
rolle i den kollektive trafik. Ellers ender vi jo bare med, at ingen 
vil tage opgaven. 

NY REGERING
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Annonce
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ok.dk

Hos OK får du dit eget transportteam, 
som kender dig. Og som altid er til at 
få fat i. På den måde undgår du spildtid 
og længerevarende stop, som kan koste 
både køre- og hviletid. Det, synes vi, er 
mere end OK. 

Tal med os på 89 32 25 40. Vi er klar 
til at hjælpe. 

“VI KENDER VORES 
KUNDER, OG VORES 
KUNDER KENDER OS”
Dorthe Johnsen
salgskonsulent, OK



Vores opgave er 
at binde landet 
sammen
Som ny transportordfører har Peter Juel-
Jensen fokus på at komme i dialog med 
erhvervet, så han kan tage deres ideer med 
i arbejdet for en bedre, sammenhængende 
kollektiv transport i Danmark.

Transportordfører, Peter Juel-Jensen, Venstre, 56 år,  
folketingsmedlem for Venstre fra 2007. Valgt i Bornholms Storkreds:

– Vi skal sørge for, at der er et godt, kollektivt transporttil-
bud til borgerne.

Så kort og kontant definerer Peter Juel-Jensen den 
opgave, som ligger foran transportudvalget, hvor han er nyt 
medlem fra starten af denne folketingsperiode.

– Jeg er tilhænger af en bred version af landets infrastruk-
tur, og det betyder bl.a., at busruter er vigtige. Som transport-
politikere er vi sat i verden for at få kongeriget til at hænge 
sammen, siger han.

Venstre-politikeren uddyber, at der både skal være et 
kollektivt tilbud med bus- og flex-transport, men at politikerne 
samtidig har en forpligtelse til at sikre brændstof og ladestan-
dere til de borgere, som vælger deres eget køretøj.

– Der er jo også en klimavinkel. Regeringen har vedkendt 
sig bæredygtighed som en del af den store opgave, der 
skal løses. Det påvirker også transportområdet, siger Peter 
Juel-Jensen.

Dialog og det rette løsning
Peter Juel-Jensen har stor tiltro til, at løsningerne for den 
kollektive transport dukker op gennem en dialog mellem poli-
tikere og branchen.  

– Som ny transportordfører vil jeg være åben, aktiv og 
lyttende. Branchen har garanteret allerede udtænkt nogle 
forslag, og jeg skal have hul på en dialog med erhvervet. Det 
er jo dem, der kender udfordringerne, derfor er det vigtigt at 
lytte til dem, siger han.

Jo bedre indsigt, politikerne har i behov både hos brugerne 
samt hos såvel private som offentlige aktører, jo bedre kan 
man sammensætte den rette løsning.

– De gode løsninger er også dem, der hænger bedst sammen øko-
nomisk. Jeg har set, i det lille samfund jeg kommer fra, hvordan taxi 
og vognmænd indretter sig fleksibelt efter de lokale forhold og finder 
den bedste løsning, mener Peter Juel-Jensen.

– Derfor er det også vigtigt, at de CO2-afgifter, der bliver opkrævet, 
kommer tilbage til branchen, hvor de kan støtte den videre, grønne 
udvikling.

Transportordføreren erkender, det er en stor opgave at skabe en 
kollektiv trafik, som er mere grøn og har flere passagerer, samtidig 
med at både private og offentlige transport-aktører skal kunne drive 
en sund forretning.

– Vi er tvunget til at tage dialogen, og jeg tror faktisk, vi ligger 
tættere på hinanden, end det nogle gange fremstilles, siger Peter 
Juel-Jensen. 

NY REGERING
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XXXX

Ring 7010 2500 eller læs mere på danskpersontransport.dk

Benyt det gode 
medlemstilbud
Få rabat på både brændstof og elopladning

Brændstof med fast rabat på alle Shell, 
Q8 og F24 stationer i Danmark

Rabat på opladning, bilvask og kør-
videre-produkter på Shell stationer i 
Danmark

Opladning på +8.000 ladepunkter i 
Danmark hos Shell og på det offentlige 
roamingnetværk

Én samlet faktura – inkl. broafgifter

Få også en skræddersyet ladeløsning 
på fi rma- eller privatadressen
→ Nemt overblik over forbruget og alt 
 på én faktura
→ Elprisen kan differentieres til forskellige  
 brugergrupper, som fx ansatte og gæster
→ Kompensation af eludgifter til fi rmabils-  
 ordning
→ Shell Card kan også benyttes på laderen  
 i fi rmaet

Mød os på
Transport 

2023



Region Midtjylland vil spare 41,2 millioner kroner på 
trafikområdet i 2023. Årsagerne er flere:

– Det er selvfølgelig primært energipriserne og infla-
tionen, der er skyld i, at vi skal finde besparelser. 

Men også det faldende passagertal fra corona spil-
ler en rolle. En del af passagererne er kommet igen, og 
vi er tæt på tallene fra 2019, men en del har formentlig 
fundet andre transportformer, siger Bent Graversen (V),  
formand for udvalget for regional udvikling i Region 
Midtjylland. 

Besparelserne findes ved nedlæggelse eller be-
skæring af ruter. 38 ruter i hele det midtjyske område 
skal ifølge planen beskæres, så der ikke er så mange 
afgange, mens andre ruter skal lægges om, og del-
strækninger nedlægges. Enkelte ruter skal nedlægges 
helt i regionalt regi, herunder rute 115.

Kommune hårdt ramt af besparelser
Besparelserne gør ondt på Favrskov Kommune. Rute 
115 nedlægges, mens rute 55 beskæres. De to ruter 
transporterer unge til og fra Favrskov Gymnasium 
og Den Jyske Håndværkerskole i Hadsten. Det er to 
pulsårer i kommunens trafikale infrastruktur.

Begrundelsen for helt at nedlægge rute 115 er, at 
bussen ikke bevæger sig over kommunegrænsen i 
Favrskov. Dermed er det ikke en egentlig regional rute, 
og dermed er den ikke Region Midtjyllands opgave. 

Det er altså ikke et lavt passagertal, der har fået 
regionen til at tage rute 115 med i sparekataloget.

Men den præmis køber borgmesteren i Favrskov 
Kommune, Lars Storgaard (C), ikke:

– Region Midtjylland har fået budget til at drive 
kollektiv trafik og bidrage til den samlede løsning – 
med særligt fokus på transport af uddannelsessøgen-
de. Ruten har i mange år krydset kommunegrænser, 
men blev ved seneste revision omlagt for at optimere 
ruteforløbet – efter aftale med regionen. Jeg har ikke 

den store forståelse for den form for kassetænkning, 
der ikke har borgerne for øje, skriver han i en mail. 

Kommunen har fundet midler  
til at opretholde ruterne
Lars Storgaard har tidligere kritiseret beslutningen i 
hårde vendinger, og er også i dag kritisk overfor erfa-
ringerne i forløbet omkring rute 115. 

– Vi har lært, at vi skal sikre skriftlighed i vores afta-
ler med regionen, skriver han kortfattet i en mail. 

Favrskov Kommune har valgt at finde kommunale 
midler til at opretholde rute 115 og sikre tilstrækkeligt 
med afgange på rute 55.

– Jeg tør dog godt sige, at de unge ikke skal været 
bekymrede for, at de ikke kan komme med bus til 
gymnasiet og håndværkerskolen i fremtiden. Det er vi 
enige om at finde en løsning på, siger borgmesteren til 
kommunens hjemmeside.

Spareøvelse eller naturlig udvikling?
Ifølge Region Midtjylland kan spareøvelsen ses som 
en helt naturlig udvikling, der måske i højere grad  
skal opfattes som en omlægning. I dag betaler 
passagererne i snit 60 pct. af udgifterne til busdriften 
i regionen, mens de sidste 40 pct. betales af fælles-
kassen. På nogle ruter kan procentfordelingen dog 
se noget anderledes ud: De mest populære ruter kan 
næsten betales af passagerne, mens de mindre brug-
te ruter er en ret stor underskudsforretning for Region 
Midtjylland. Men de fleste skal bibeholdes for at sikre 
kollektiv transport til de tyndt befolkede områder. 

– Måske er tiden løbet fra, at vi kører rundt på  
landevejene med halvtomme busser. Vi skal til at tæn-
ke på mobilitet på en ny måde. Teknologien kan åbne 
for samkørselsordninger, hvor vedkommende, der 
lægger bil til, belønnes for hver passager der er med. 
Hvis vi ikke skal betale millioner til halvtomme busser, 

KOLLEKTIV TRAFIK

Spareøvelser 
udfordrer den 
kollektive trafik
Krydsfeltet mellem kommunal og regional bustrafik kan udfordres, 
når regionerne finder sparekniven frem. Det viser en konkret sag fra 
Favrskov Kommune.

Af: Thom
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KOLLEKTIV TRAFIK

kan der frigøres midler til at finansiere en 
anden model, hvor privatbillister belønnes 
for at fylde bilen op. Det er i hvert fald en 
model, der skal undersøges, siger Bent 
Graversen.

Den fremtidsvision er Dansk Person-
Transport ikke ganske enig i. Samkørsels-
ordninger og flextrafik skal ses som et 
supplement – ikke en erstatning.

– Det er desværre lidt en sejlivet myte 
med de tomme og halvtomme busser. 

Busserne er jo indrettet og dimensione-
ret, så de kan håndtere spidsbelastningerne 
og de delstrækninger på ruten, hvor der er 
flest passagerer. De kører ikke rundt for sjov. 
Flextrafik og samkørselsordninger kan til 
gengæld supplere – ikke erstatte - de regio-
nale busruter, og kan dermed være med at 
give borgerne en forbedret mobilitet samlet 
set, siger sektorchef, Lasse Repsholt, fra 
Dansk PersonTransport.

De langsigtede effekter
Dansk PersonTransport er ærgerlig over, 
at både regioner og kommuner ser sig 
nødsaget til at finde sparekniven frem i den 
aktuelle situation. For det kan få betydning 
for brugernes tillid til kollektiv transport i 
fremtiden.

– Vi kunne godt tænke os, at kommu-
ner og regioner satte det lange lys på, og 
investerede i fremtiden med kollektiv trafik. 

Efter COVID-19-krisen er passagererne 
på vej tilbage, og der er grund til at tro, at 
energiomkostninger – der er den primære 
årsag til de budgetmæssige udfordringer 
– falder tilbage til et mere normalt leje. 
Heldigvis har SVM-regeringen også fået øje 
for denne problemstilling og har i regerings-
grundlaget aftalt, at de vil se på busbetje-
ningen i både byer og yderområder. Det 
er et arbejde, vi venter os meget af, siger 
Lasse Repsholt.

Er besparelser altid nødvendige?
Hvis man kigger ud over hele landet, er der 
lignende besparelser mange steder. Både 
på kommunalt og regionalt plan. Hos Dansk 
PersonTransport forstår man godt, at bud-
getterne skal holde – men nødvendigheden 
af besparelser kan dog alligevel diskuteres i 
flere tilfælde.  

– Vi har forståelse for, at kommuner og 
regioner nu engang kun har de midler, de har. 
Omvendt udgør kommunernes udgifter til 
bustransport kun cirka 0,85 pct. af kommu-
nernes samlede driftsudgifter, så over en 
bred kam, har kommunerne et råderum og en 
fleksibilitet, de godt kan udnytte, hvis de vil 
prioritere en fremtid for den kollektive trafik. 
Den kollektive trafik med bus og lokaltog 
udgør også en beskeden del af regionernes 
samlede driftsomkostninger, men en stor del 
(32,2 pct.) af området for Regional Udvik-

ling, så de har ikke samme muligheder for 
fleksibilitet i budgetteringen, erkender Lasse 
Repsholt.

Det er Keolis Danmark, der udfører trans-
portopgaven på rute 115. Her er man tilfreds 
med, at Favrskov Kommune fandt budget til 
at holde ruten kørende.

– Vi lever af at køre passagerne til og fra 
deres skole, fritids- eller arbejdsaktiviteter. 

Det behov er jo ikke ændret af udfordrin-
gen med hvem, der skal betale. Vi håber 
meget, at der findes en fremadrettet løsning, 
så Keolis fortsat kan sikre brugerne af den 
kollektive trafik har et sikkert og effektivt 
middel til at komme fra A til B – og tilbage 
igen, siger Peter Lanng, adm. direktør i 
Keolis Danmark A/S.

Årlig revision af alle ruter?
I Region Midtjylland opfatter man revisionen 
af busruterne som en nødvendighed, man 
burde gribe til langt oftere, end man hidtil 
har praktiseret.

– Vi bør jo grundlæggende kigge på 
passagertallet for hver enkel busrute hvert 
eneste år og vurdere, om skatteborgernes 
penge kan bruges mere hensigtsmæssigt 
til at sikre den fornødne mobilitet i hele 
regionen. Så kan vi altid diskutere, hvor 
snitfladen skal lægges, men en optimering 
må være i alle borgeres interesse, siger Bent 
Graversen. 
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ÅRSMØDE

FOKUS

Torsdag den 20. april 2023

Kl. 09:00 – 17:00                      
Udstilling i hal H

Kl. 11:00 – 13:00                         
Informationsmøde for vejledere og jobkonsulenter
”Jobmuligheder i transportbranchen” i samarbejde  
med TUR

Kl. 12:00                                    
Frokost på DPTs stand

Af: Redaktionen  ···

Kom med til 
Årsmøde og messen 

Persontransport 2023  
Dansk PersonTransport byder velkommen til vores årsmødedage der indeholder messen 

Persontransport 2023. Arrangementet afholdes i forbindelse med transportmessen  
i MCH  Messecenter Herning, som løber af staben fra d. 20.-22. april 2023. 

Årsmødet er en oplagt anledning til at socialisere og netværke med kollegaer og leverandører i persontransport- 
branchen, som alle vil holde til i Hal H i MCH Messecenter Herning. Der vil være god mulighed for at komme hjem 

med faglige inputs, nye samarbejdsaftaler og stærkere kontakter indenfor branchen. 
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ÅRSMØDE

Fredag den 21. april 2023

Kl. 09:00 – 17:00                     
Udstilling i Hal H

Kl. 12:00                                    
Frokost på DPTs stand
                                                 
Kl. 13:30 - 14:30                        
TA generalforsamling (for inviterede)

Kl. 15:00 – 17:00                      
DPT Årsmøde i Auditoriet
Formanden for Folketingets Transportudvalg 
Rasmus Prehn (S) vil deltage, og Transport- 
minister Thomas Danielsen (V) sender  
medlemmerne en hilsen.
 
Kl. 19:00                                    
DPT Festaften i Herning Kongrescenter
Dansk PersonTransport inviterer til  
festaften kl. 19 for organisationens  
medlemmer og venner. Der vil  
være 3-retters menu, øl/vin ad.  
libitum og et underholdende  
indslag. 

Kl. 09:00 – 17:00                        
Udstilling i hal H

Kl. 12:00                                      
Frokost på DPTs stand

Kl. 15:00                                      
Traditionel lodtrækning + kage
Deltagere skal være fysisk til stede. 

1. Beretning om DPT’s virke i det forløbne år

2. Fremlæggelse af regnskab

3.  Valg af Landsformand (udgår, da John Bergholdt 
blev valgt for en toårig periode i 2022)

4. Valg af to revisorer samt en suppleant

5. Indkomne forslag

6. Eventuelt

Hermed indkaldes til ordinær generalforsamling i Turistvogn- 
mændenes Arbejdsgiverforening, TA
 
fredag den 21. april 2023 kl. 13.30.
 
Generalforsamlingen afholdes i Messecenter Herning,  
Vardevej 1, 7400 Herning. Generalforsamlingen afholdes  
i forbindelse med DPTs årsmøde.
 
Den foreløbige dagsorden for generalforsamlingen:
 
1. Valg af dirigent
2. Beretning om TA’s virke i det forløbne år
3. Fremlæggelse af regnskabet til godkendelse
4. Indkomne forslag
5.   Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer (Mathias Andersen, John 

Bergholdt og Rikke Bjerreby Bang modtager genvalg).
6. Valg af formand (Stephen Jespersen er ikke på valg)
7. Valg af revisorer og revisorsuppleant
8. Eventuelt
 
Forslag, der ønskes optaget på dagsordenen skal være TA’s sekre-
tariat i hænde senest den 11. april 2023.
 
En ændret dagsorden vil herefter blive udsendt til samtlige med-
lemmer. Forekommer der ikke yderligere forslag til dagsordenen, 
betragtes den foreløbige dagsorden som endelig.
 
Ved afstemning på generalforsamlingen har hvert medlem stem-
mer i forhold til den samlede lønsum i 2022, dog altid mindst 1 
stemme.
 
Vi gør medlemmerne opmærksom på, at såfremt man ønsker at 
kandidere til valg til bestyrelsen, jf. dagsordenens punkt 5, skal 
dette være meddelt skriftligt til Turistvognmændenes Arbejdsgiver-
forening, Børsen, 1217 København K, senest den 14. april 2023 pr. 
post eller e-mail aje@danskerhverv.dk.
 
Fuldmagt:
Et stemmeberettiget medlem kan lade sig repræsentere ved et 
andet stemmeberettiget medlem ifølge skriftlig fuldmagt. Intet 
medlem kan råde over mere end to fuldmagter.
 
Stephen Jespersen
Formand, TA

Lørdag den 22. april 2023

Program for 
Årsmøde

Generalforsamling i TA 2023

København, marts 2023
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ÅRSMØDE

Besøg også 

Dansk PersonTransport, 

på stand H6150  

på messen

Dansk PersonTransports 
messe 2023 byder på 
en masse spændende og 
relevante udstillere

Af: Redaktionen  ···  

Som altid har du mulighed for at møde udstillerne på dette års messe. 
Her kan du se deres produkter og få en uforpligtende snak. Herunder 
kan du læse, hvem du kan møde på messen.
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TDS
Mere end et taxametersystem. Vi er en af 
Norges største leverandører af taxametre – men 
leverer også kundespecifikke transport- og lo-
gistiksystemer til den private og offentlige sektor.
 Chauffører er chauffører, hvad enten det er 
vognmænd, taxachauffører, gaffeltruckchauffø-
rer, buschauffører eller ansatte i andre brancher. 
 Gennem det, vi gør hver dag, hjælper vi folk 
med at træffe gode valg for sig selv og deres 
arbejdsgiver, tage ansvar for samfundet og 
mennesker omkring dem.
 Transport Data Systems giver dig en enklere 
hverdag, så du kan levere de allerbedste ydelser.

Söderberg & Partners
Vi står klar til at fortælle om medlemsaftalen 
med Dansk PersonTransport, som omfatter 
unikke forsikringsprodukter med særlige fordele 
til virksomheder med persontransport, såsom 
særlig dækning for bagage, erstatningsbus, 
serieskade, krisehjælp og afsavnsdækning.
 Siden 2016 har over 850 transportvirksom-
heder indenfor persontransport- og godsbran-
chen valgt at indgå samarbejdsaftale med 
Söderberg & Partners, hvilket har resulteret i, 
at forsikringsprogrammet er blevet ajourført til 
markedets bedste dækninger og præmier. 
 Forsikringsmæglervirksomheden Söderberg 
& Partners er en uvildig forsikringsmægler, som 
sikrer vores kunder de bedste aftaler og vilkår. 

Carglass
Kom forbi Carglass® på Persontransportmessen
2023, hvor du kan få udleveret stenslags- 
mærkater og isskraber.

 Vi glæder os til at hilse på dig! At reparere 
et stenslag sparer dig for både tid og penge. Vi 
arbejder ud fra princippet ’Reparation først’ – 
det er både billigere for dig og bedre for miljøet 
end at få skiftet hele ruden.

3 gode grunde til at vælge Carglass®

1.   En stenslagsreparation tager som regel kun 
30 min.

2.   Du kan både komme ind på et af vores 
værksteder eller vi kan komme ud til dig

3.   Vi samarbejder med alle førende forsikrings- 
og leasingselskaber, så vi skal nok klare 
papirarbejdet

KPH A/S
KPH A/S deltager på transportmessen for 
første gang.
 Men det er bestemt ikke første gang for 
personalet, der har deltaget adskillige gange. 
 Vi kommer med et bredt udsnit af sæder 
og eksempler på ompolstring af enheder til de 
danske busvognmænd. Herbert Kneitz GmbH 
og E. Schoepf GmbH er mastodonter på mar-
kedet for tekstiler til transportbranchen – både 
til lands, til vands og i luften. De er repræsen-
teret af KPH på det Skandinaviske marked. Det 
vil være muligt at hilse på Martin Greimel fra 
Herbert Kneitz hele torsdagen.
 Det fransk/spanske Compin-Fainsa seats, 
der er standardmonteret i en lang række busser 
i dag, er ligeledes et af vores skandinaviske 
agenturer. Det vil selvfølgelig også være muligt 
at kigge nærmere på deres produkter på stan-
den.
 Derudover kommer vi med en renoveret 
motor, partikelfiltre og meget mere af vores 
produktsortiment.
 Det vil også være muligt at møde Brian 
Hansen fra Be-Ge seatings på vores stand, 
hvor de deltager med et par chaufførstole.

CHRISTONIK
Christonik – ekspert i klimaløsninger
•  OE leverandør af Valeo, Songz, Konvekta, 

Hispacold, Heavac m.fl., originale reserve-
dele til varmere og airconditionanlæg.

•  Kundetilpassede reservedels- og tekniske 
løsninger til busser indenfor varme og 
aircondition

•  Rådgivning og teknisk support af vores 
løsninger og produkter

•  Kompetencepartner under konfigurations- 
fasen af bussernes varme og kølekapacitet.

•  Vi tilbyder kurser i varmer og aircondition- 
anlæg af alle mærker

Christonik- Comfortable movement

Bushistorisk Selskab 
Bushistorisk Selskabs formål er at fastholde 
den danske rutebil- og bushistorie ved at:
•  Arrangere medlemsudflugter til busvirksom-

heder, producenter m.m. i hele landet
• Fremme udgivelse af bøger om bushistorien
•  Udgive Busbladet med artikler om den 

danske bushistorie, virksomheder, bustyper, 
trafikselskaber, krydret med interessant 
billedmateriale m.m.

•  Drive en aktiv Facebookside med flere 
tusinde følgere

Som medlem får du:
• Busbladet fire gange årligt
• Tilbud om medlemsarrangementer
• Rabat på bogudgivelser m.m.

Velkommen som medlem i Bushistorisk Sel-
skab for kr. 425 pr. år – kr. 1,16 om dagen.

VBI
Kom til Danmarks premiere på Isuzu NovoCiti 
Volt. Vi glæder os til at vise jer den elektriske 8 
meter Isuzu bus. 
 Det er en rap lille bybus, der er nem at 
komme rundt med selv i de små gader. 
 Den tager op til 43 passagerer alt efter op-
bygning, og til trods for at pladsen er udnyttet 
til fulde, er der god loftshøjde i hele bussen, 
selv bagerst kan man stå fuldt oprejst uden 
problemer. 
 Den mindre størrelse giver selvfølgelig også 
en lavere vægt og dermed et mindre forbrug.

ÅRSMØDE
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 Du får også fornøjelsen af at se to forskel-
lige opbygninger på den elektriske minibus 
Maxus e-Deliver 9. 
 En M2 med standard opbygning og en M1 
med limousine opbygning.

Partex Data ApS
Partex Data ApS glæder sig til at byde dig vel-
kommen på vores stand (H6110) på Transport 
2023. 
 Easy@Tour til persontransport, herunder 
special- og handicap kørsel. En moderne og 
effektiv løsning til såvel kontoret som til chauf-
føren. 
 Easy@Travel holder styr på jeres destina-
tioner, hoteller, seating, værelser og opsam-
lingssteder. Ligeledes håndteres kundernes 
indbetalinger og restancer.
 FlexTour app giver chaufføren/vognmanden 
et nemt værktøj i bilen og vognmanden flåde-
styring, send besked samt aktivering/inaktive-
ring af vogne.
 Lad os give dig en skarp pris på årsmødet.

Daimler
Daimler Buses er en del af Daimler Truck og er 
importør af Mercedes-Benz og SETRA busser 
i Danmark.
 Vi opererer ud fra Køge og Nørre Snede, 
og har derudover bus-dedikerede værksteder i 
ind- og udland.
 Vi sælger reservedel-, service- og support- 
aftaler og tilbyder branchens bredeste program.
 Produkt palletten på bus-siden er mange-
artet, lige fra mini busser, over turist-, by- og 
landbusser og leverer innovative løsninger 
med fokus på kvalitet, økonomi og ikke mindst 
bæredygtighed.
 Vi leverer busser til kørsel med diesel og 
HVO samt EL rutebusser, og i løbet af 2023 
udvides porteføljen med rutebuser Citaro REX, 
som er en elbus, som har en 'range-extender- 
som drives af BRINT, og vil forlænge række- 
viden betydeligt.

Scandlines
Scandlines er et moderne og innovativt rederi 
med en grøn vision for fremtiden. Vi har en 
stolt kultur baseret på et stærkt dansk-tysk 
samarbejde og en maritim historie, som rækker 
tilbage til 1872. 
 Scandlines driver to færgeruter med høj 
kapacitet og frekvens. Seks af vores syv færger 
er hybridfærger, og to er desuden udstyret med 
et innovativt rotorsejl – og det bidrager til at 
gøre vores færger grønnere. 
 Vores kerneforretning består i at levere en 
effektiv og pålidelig transportservice til både 
passagerer og fragtkunder. Fokus i alle vores 
aktiviteter – uanset om det er om bord på vores 
færger eller i vores BorderShops – er at give 
vores kunder en god oplevelse. 
 Med over 38.000 afgange fordelt på syv 
færger transporterede Scandlines i 2022 over 6 
millioner passagerer, 1,6 millioner personbiler, 
over 750.000 fragtenheder og 25.000 busser på 
ruterne Rødby-Puttgarden og Gedser-Rostock.

Nordfyns Finans A/S
Nordfyns Finans A/S vil gerne den grønne 
omstilling i transportbranchen. Hos Nordfyns 
Finans A/S mærker vi en stigende efterspørgsel 
på el-biler – hvilket har resulteret i, at vi har 
udarbejdet nogle fleksible koncepter/pakke-
løsninger til bl.a. taxabranchen. Den stigende 
interesse for el-biler til persontransportområ-
det vil betyde, at næste skridt i den grønne 
omstilling bliver el-drevne busser, turistbusser 
og lastbiler. Også her er vi hos Nordfyns Finans 
stærkt interesserede i at udvikle koncepter i 
samarbejde med forhandlere og/eller vogn-
mænd til fremtidens transportmidler indenfor 
den tunge trafik.

Mød os til Persontransportmessen 2023.

Stroco ApS
Stroco – dansk produceret varme til busser. 
Det har vi gjort i mere end 50 år. Stroco var 
først med produktion af varmer, der kan køre 
på HVO, Ethanol samt RME og GTL. Ligeledes 
var Stroco en af de første på markedet til at 
producere kombifyr med olie/el. Ligesom vi var 
en af de første med et specialudviklet fyr til el- 
og hybrid busser.

Varmeapparater til el-busser – 100% fossilfri

Hybridvarmer
STROCO Low Emission Hybrid-varmer kombi-
nerer en forbrændings- og en elektrisk enhed 
for at sikre en samlet energibesparelse på cirka 
10 pct. Anvender man HVO, kører Stroco 100% 
fossilfri. Erfaringen viser, at man også kan spare 
en varmepumpe, når man anvender Stroco 
Hybrid varmer. 

El-varmer
Dette er den 'grønneste' varmer på markedet, 
dette giver også en fossilfri varmeløsning.
 STROCO Pure Electric-varmer bruges til at 
opvarme el busser både under parkering og i 
den daglige kørsel.

ACERcon
Få det fulde overblik over brændstofforbrug, 
omkostninger, chauffører og meget mere.
 Hos ACERcon har vi fokus på at udvikle 
brugervenlige registrerings- og dokumen-
tationssystemer, som kræver kendskab til 
lovgivning indenfor løn, overenskomster og 
transportbranchen.
 Vores systemer kan hjælpe din virksomhed 
med at skabe overblik og reducere de samlede 
transportomkostninger med vores uundværlige 
hjælpeværktøjer til at lette administrationen.
 Chaufførregistrering via indmødekiosken 
med et berøringsfrit elektronisk alkometer i 
forbindelse med fremmøde registrering med en 
udåndingsprøve.
 Kom forbi og afprøv ACERcons indmødeki-
osk med alkometer.
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Ebusco 
Skabt til mobilitet
Den konstante søgen efter letvægtsløsninger 
er noget, der aldrig ender. Som pioner indenfor 
udvikling af elbusser stræber Ebusco konstant 
efter innovation. Ved at bringe banebrydende 
rumfartsteknologi til markedet for offentlig 
transport, lykkedes det Ebusco at ryste op i 
branchen med brugen af komposit i sine bus-
ser. Sidste år nåede Ebusco endnu en milepæl 
og nåede en rækkevidde på op til 700 kilometer 
på en enkelt opladning med den nye Ebusco 
3.0 18 meter.

DEKRA
Mød DEKRA på messen og få en snak om 
mulighederne for hjælp til at rekruttere og 
efteruddanne jeres chauffører. Vi står klar til at 
rådgive om vores gratis serviceprodukt DEKRA 
Partner. Vi kan også hjælpe din virksomhed 
med at finde buschauffør-elever. Lad os tale 
sammen om refusionsmuligheder, elevløn, AUB 
m.m. Vi kan også vende mulighederne for at 
give jeres medarbejdere praktiske kurser inden 
for kundeservice, konflikthåndtering og ledelse. 
Vi glæder os til at hilse på dig. 

SCANIA
Scania præsenterer to flotte turistbusser på 
Transport 2023, hvoraf den ene er en vaske-
ægte Danmarkspremiere. Scania lancerer i 
samarbejde med spanske Beulas en helt ny 
overdækker turistbus, Scania Beulas Glory, i 
toppen af det absolutte luksussegment.   
 Kombinationen af Beulas høje byggekvalitet 

og mange valgmuligheder, sammen med Sca-
nias helt nye fantastiske 3-akslede chassiser 
med nogle af markedets mest brændstofven-
lige Euro6 drivliner, er helt unik. Endvidere kan 
busserne køre på 100 pct. HVO, hvilket vil 
være meget interessant, hvor stigende krav til 
miljøzonerne presser sig på. Scania fortsætter 
succesen med vores Beulas produktprogram 
og fremviser således også en fabriksny Scania 
Beulas Jewel dobbeltdækker med alt i det 
nyeste komfort- og sikkerhedsudstyr.

AMU JUUL
AMU JUUL er én af Danmarks største og ældste 
uddannelsesinstitutioner inden for ledelse, 
transport-, redder- og lager/logistik-uddannelser. 
Vi er en 100 pct. dansk familieejet virksomhed, 
der har hovedsæde i Roskilde med uddannelse-
scentre i Roskilde, Køge, Hvidovre og Holbæk, 
og en lang række udbud og samarbejdspartnere 
på tværs af landet. Vi udbyder ledelsesuddan-
nelser indenfor kontor-, detail- og logistikom-
rådet samt uddannelser og efteruddannelser 
inden for alle transportfaglige områder f.eks. 
lastbil, bus, flextrafik, redning, gaffeltruck, farligt 
gods, vogntog, taxi, vognmandsuddannelser 
med flere. Vi lægger vægt på uddannelser af høj 
kvalitet og et højt serviceniveau over for både 
chauffører, vognmænd og virksomheder. Vi har 
adgang til køretekniske anlæg med lastbiler, 
busser – herunder Danmarks første el-bus til 
undervisningsbrug, gaffeltrucks, evakuerings- og 
brandøvelser osv. Vi uddanner borgere inden for 
en lang række centrale arbejdsfunktioner som 
et bidrag til at øge sammenhængskraften på 
arbejdsmarkedet i Danmark.

Trapeze 
Trapeze Group Europe leverer innovative IT-løs-
ninger og mobilitetstjenester til kollektiv trafik, 
herunder linjetrafik, flextrafik og behovsstyret 
trafik.
 Systemerne er udviklet til trafikoperatører, 
f.eks. bus og tog samt offentlige myndigheder 
som kommuner og regioner.
 På Persontransport 2023 præsenterer vi bl.a. 
integrerede løsninger til planlægning, admini-

stration og drift af bestillingskørsel samt apps og 
webportaler til chauffører og passagerer.
 Kom og mød os – og få en snak om, hvordan 
vi kan hjælpe dig med at udvikle din forretning.

Mere information på trapezegroup.dk

FROGNE
Frognes mobile og integrerede taxametersystem 
er kendt som nogle af markedets mest komplet-
te og driftssikre taxameterløsninger, hvilket giver 
chaufføren optimale indtjeningsmuligheder. 
 Succesfulde nordiske taxi- og busselskaber 
anvender Frognes løsninger til at udvikle kunde-
venlige og lønsomme persontransport tjenester 
og derved optimere drift og indtjening. Som 
eksempel på systemintegration mellem vogne 
og central er automatiseringsværktøjer til effektiv 
kørselsplanlægning og trafikstyring. Herunder 
Frognes webportal, der giver kunden enkel og 
hurtig taxibestilling. Strategisk sparring omkring 
bestillings- og teknologiplatforme samt udvikling 
af datadreven og vidensbaseret forretnings-
forståelse (BI) er andre områder, hvor Frogne 
tilbyder et samarbejde med persontransportud-
bydere.

Hanover Display 
Hanover Displays Ltd. er en britisk, familieejet 
virksomhed, der har produceret destinations-
skilte og informationssystemer til busser, siden 
firmaet blev stiftet i 1985 i byen Lewes lidt uden-
for Brighton. Virksomheden beskæftiger i dag 
300 medarbejdere, og der findes kunder med 
Hanover skilte i mere end 80 lande verden over. 
 I Danmark samt Færøerne, Grønland og 
Island forhandles et stort udvalg af LED- 
skilte med op til 12 års garanti til bus, turistbus 
og minibusser af Carsten Sørensen med ud-
gangspunkt fra salgskontoret i Birkerød.  
Ole Frier-Meineche står til dagligt for teknisk 
support og reservedelslevering ud fra hoved- 
lageret i Haderslev.
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Toyota Danmark
Hos Toyota Danmark tilbyder vi en bred vifte af 
personbiler, biler til taxikørsel, vans samt vare-
vogne. Toyota producerede den første hybridbil 
i 1997, og vi fortsætter konstant vores stræben 
efter en verden med lavere emissioner og løser 
gamle problemer med nye idéer. Med hybrid, 
plug-in hybrid, brint og elektriske biler kan du 
selv vælge din drivlinje. 

       
Scandiwear
Vi klæder dine medarbejdere godt på. Hos 
Scandiwear er vi eksperter i at producere og 
levere profilbeklædning med og uden logo.
 Vi har stor erfaring med at producere kom-
fortabelt, pænt og slidstærkt profilbeklædning 
lavet af krølfrit stof med stræk, hvilket sikrer 
den størst mulige bevægelsesfrihed for den, 
der bærer uniformen. 
 Professionelt og skarpt look hele dagen.
Scandiwear har egen skrædder, derfor sidder 
en profilbeklædning fra os altid perfekt – selv 
efter en lang arbejdsdag.
 Vi har stor erfaring med leveringen til en 
bred vifte af erhverv, heriblandt konsulenter, 
receptionister, håndværkere, chauffører, ekspe-
dienter og meget mere.
 Hos Scandiwear har vi et meget tæt sam-
arbejde med vores leverandører, og løser altid 
opgaverne i fællesskab fra start til slut.
 Kom og hils på os, du finder os på stand 
H6080 på Transportmessen 16. marts 2023.

Minitaxi – NORTH Forsikringsagentur
Mintaxi er et innovativt og skarpt forsikrings-
koncept udviklet i tæt samarbejde med Dansk 

PersonTransport til at imødekomme taxi- og 
flextrafik-branchens forsikringsbehov.
 Mintaxi formidles gennem NORTH Forsik-
ringsagentur, hvilket betyder, at vi nu også tilby-
der produkter som pension, sundhedsforsikring 
og sygedriftstab.
 Kom forbi vores stand og mød os til en ufor-
pligtende snak – eller ring til os på tlf. 4630 6030.

Yutong
Yutong Eurobus Scandinavia AB - YES-EU er 
en virksomhed med speciale i E-energiløsnin-
ger i Nordeuropa.
 Som først i Danmark 2019 og siden med le-
vering af 228 Yutong E-busser samt yderligere 
105 Yutong E-busser for levering i 2023 ser vi 
frem til, i samarbejde med de Danske Busope-
ratører, at tilbyde flere E-energiløsninger.

Mød os på messen og se Yutong T12E og 
Yutong ICe12 - Først i Danmark. 

Dansk Firmagaver
Dansk Firmagaver glæder sig til Transportmes-
sen. Ved samme lejlighed vil vi vise nyheder på 
eks. jakker og have nogle gode tilbud med.

Vi ønsker at gøre en forskel!

Mission:
Bedre firmagave til enhver situation. Vi ønsker 
at skabe noget, der er bedre end det, der alle-
rede findes, og vi ønsker at gøre det nemmere 
for kunderne ved at udvikle produkter målrettet 
forskellige brugssituationer.

Vision:
Øget adgang til bedre firmagaver (design, 
kvalitet, funktion, brand).

Passion:
Vi brænder for vores mission & vort samfunds-
ansvar.

MØD OS PÅ STAND H6120

Work In Denmark
Styrelsen for Arbejdsmarked og Rekruttering 
(STAR) og Workindenmark landsdækkende 
virksomhedsservice.
 Vi understøtter virksomhedernes adgang til 
at få dygtig og kvalificeret arbejdskraft.
 Din virksomhed kan få hjælp til at rekruttere, 
opkvalificere og fastholde medarbejdere.

Alle vores services er gratis.

Vi tilbyder hjælp til:
1. Rekruttering af nye medarbejdere 
2. Opkvalificering af egne ansatte
3.  Hjælp til danske virksomheder med at 

tiltrække internationale medarbejdere via 
Workindenmark  

4. Annoncering af stillingsopslag
5. Kandidatsøgning
6. Information og vejledning

Eurobus Nordic AS
Eurobus Nordic AS’ kerneforretning er import af 
elbusser fra den kinesiske busproducent Gol-
den Dragon. Eurobus Nordic AS har eneret på 
import af elbusser til Norge, Sverige, Danmark 
og Finland med hovedkvarter i Porsgrunn i 
Norge. Virksomheden har allerede et dattersel-
skab i Danmark og er i gang med at etablere sit 
eget datterselskab i Sverige. Eurobus Nordic 
AS importerer kun elektriske busser fra Golden 
Dragon og ladeløsninger for busser. Som leve-
randør af elbusser, er vi vores ansvar bevidst 
og har udover miljø og klima også fokus på 
menneskerettigheder, anstændige arbejds-
forhold og anti-korruption. Vi har det seneste 
år arbejdet meget med at implementere den 
norske lov vedr. virksomheders transparens 
og arbejde med fundamentale menneskeret-
tigheder samt anstændige arbejdsforhold i 
virksomheden. Selskabet tager de kommende 
forpligtelser fra offentlighedsloven seriøst 
og har indført gode rutiner for at sikre, at vi 
overholder lovens hensigt. Det seneste år har 
vi leveret busser både til Danmark (nr. 2 i mar-
kedsandelen i 2022) og Norge. Vores mål er at 
blive en førende leverandør.  
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Stratio
Stratio er den førende udbyder af prædiktiv 
vedligeholdelse for transportvirksomheder. 
Ved at udnytte fordelene ved data og AI, giver 
Stratio-platformen handlekraftig, forudsigende 
indsigt, der muliggør det for operatører at for-
udse nedbrud og minimere uplanlagte ophold 
i driften. Det resulterer i maksimering af køre-
tøjets tilgængelighed, eftersom komponentfejl 
kan afværges, før de udløser en driftsforstyr-
relse, uforudsete udgifter og påvirkning af 
passagerernes tillid. Forudsigende information 
kan benyttes til at strømline dit serviceteams 
arbejdsbyrde og garantere optimal effektivitet. 
Endnu vigtigere er medarbejdernes, kunderne 
og den brede offentligheds sikkerhed øget 
markant, når man ved, at kritiske komponenter 
fungerer. Stratios teknologi er afgørende for 
lavere omkostninger, passagerernes tillid og 
muliggør bæredygtig og tilgængelig transport 
for alle. 

Dansk Busglas
Vi er den danske del af Cary Group sammen 
med Svenska Bussglas og Cary Bussglass.  
Vi er førende i Norden indenfor reparation  
og udskiftning af glas i busser, lastbiler,  
entreprenørmaskiner og tog.
 Forruder, sideruder og bagruder på alle 
mærker, modeller og årgange. Vort glas leveres 
af de samme leverandører, som leverer til OE- 
marked.
 Det er din garanti for original kvalitet af 
glasset, der bliver skiftet. Hvis du har fået et 
stenslag, kan vi ofte reparere det – således at 
du ikke behøver at udskifte forruden – men i 
stedet kan reparere den.
 Godt for miljøet, din økonomi og ikke 
mindst din tid! Hvis forruden skal udskiftes, 
tilbyder vi dig en lånebil.

HALDA
Selvfølgelig er det herligt, når alting indgår i en 
enhed. Så nu er det slut med flere forskellige 
systemer i bilen! Med et Halda M2-Taxameter 
får du alle funktioner i ét system, som opfylder 
færdselsstyrelsens krav til kørselskontor. Som 
noget nyt fås Halda M2 nu også i en udgave 
som et bakspejls taxameter, og dermed er der 
ikke noget taxameter, der fylder på instrument-
bordet mere. Med et Halda-system i bilen får 
du både taxameter, online dataopsamling og 
betalingssystem i én enhed. Vi udvikler ERP 
løsninger til taxa- og transportbranchen med 
stor knowhow inden for GIS/GPS og hjælper 
vores kunder med at optimere deres ressourcer 
for at opnå de bedste resultater. Påtænker du 
nyt taxameter/starte eget kørselskontor, så kig 
ind på vores stand i hal H og hør mere omkring, 
hvad vi kan gøre for dig. 

NDI Group A/S
NDI Group A/S er meget mere end bare dæk. 
Kernen i vores forretning er at holde vores 
kunders forretninger rullende. Og det gør vi 
gennem både produkter og services. I realiteten 
er det en kombination af flere faktorer, der bety-
der, at NDI med sikkerhed i stemmen kan sige, 
at vi holder vores kunders forretninger rullende.

Udvalg
Med over en halv million dæk på lager i Dan-
mark og op til en million i Norden, er vi altid klar 
til at hjælpe dig hurtigt videre.

Fleksibilitet
Bestil online 24/7, ring til os eller få besøg af en 
konsulent. Du bestemmer – vi leverer i en fart.

Ekspertise
Vi er godt rustet med specialister og over 50 
års erfaring. Vi er med til at løse dine udfor-
dringer.

Troværdighed
Med dedikation kommer man langt. Foreløbig 
til tops som Nordens største leverandør af dæk 
og fælge.

Tryghed
Når det ruller, er alt godt. Men må du stoppe og 
har brug for hjælp eller vejledning, så er vi der.

Byd     

Ejner Hessel
Ejner Hessel er Danmarks største privatejede 
bilforhandler, og har siden 1968 understøttet 
det danske erhvervsliv med mobilitetsløsnin-
ger til store og små opgaver. I dag finder du 
Ejner Hessels forretninger i 27 byer rundt om i 
hele landet, så vores servicenetværk er tæt på 
landsdækkende. Det betyder, at vi kan suppor-
tere din forretning uanset om det måtte gælde 
et olieskift i Hjørring eller et hjulskifte i Kastrup.
 Hos Ejner Hessel investerer vi i lange 
forhold, og sætter en ære i at tilbyde alle vores 
kunder – store som små – samme professi-
onelle og dedikerede service. Sammen med 
Mercedes-Benz har Ejner Hessel været førende 
leverandør af hyrevogne i mange år, hvor hurtig 
service og 24/7 tilgængelighed er afgørende for 
at holde en forretning kørende.

Oplev Ejner Hessels taxiudstilling på stand 
H6058
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TAXIKØRSEL

De drømmer om 
en dansk model
En gennemgribende liberalisering af taxibranchen i Norge i 2020 
skulle give bedre service til lavere priser, men i stedet gav den et dyk 
til kvaliteten og gjorde det sværere for vognmænd at drive en rentabel 
forretning, konstaterer Norges Taxiforbund.

Af: C
arsten G

. Johansen ···  Foto: Adobe Stock

Også i Norge manglede der nogle gange taxiservice 
i yderområderne, og en skærpet konkurrence vil som 
oftest føre til lavere priser. Der var behov for et større ud-
bud af taxikørsel, som var til at betale for nordmændene.

Det var noget af baggrunden for, at den borger-
lige regering under Emma Solberg (Høyre) i 2020 fik 
gennemført en liberalisering af Norges taxibranche, som 
var betydeligt mere vidtgående end f.eks. reformen i 
Danmark i 2018.

Nogle af de nye regler omfattede en reduktion af krav 
til både køretøjerne (udstyr og sikkerhed) og virksom-
hederne (bl.a. fjernelse af obligatorisk kursus i forret-
ningsførelse og et garantiindskud på 9.000 euro) samt 
ophævelse af tilknytning til en central.

Det nye reglement gjorde det betydeligt nemmere at 
etablere en taxivirksomhed, og antallet af registrerede 
taxier steg markant. I hovedstaden Oslo så man f.eks. 
mere end en fordobling fra 1.780 til 5.000 biler.

En udskældt branche
Norges Taxiforbund havde advaret imod mange af 
ændringerne. Og brancheforeningen måtte efter kort tid 
konstatere, at deres advarsler var velbegrundede.

– Vi er ofte en udskældt branche, og efter indførelsen 
af de nye regler er vi bare blevet skældt endnu mere ud. 

Nøjagtigt som vi havde frygtet, siger formand for 
Norges Taxiforbund Øystein Trevland.

Mange af de nye hyrevogne var i dårligere kvalitet, 
men ofte krævede de højere priser. Det viste sig også 
ofte sværere at finde en aktør, fordi taxierne ikke har 
pligt til at være på gaden på de tidspunkter, hvor der er 
størst efterspørgsel. Og det var svært at få besked om 
prisen forud for turen.

– I Oslo er det tit sådan, at hvis du ikke spørger til pri-
sen, før turen starter, bliver det dyrere. Desværre, siger 
vognmand, Glenn Tuxen, der har haft taxikørsel i Oslo i 
40 år og er i bestyrelsen for Norges Taxiforbund.

En ringe indtjening
Samtidig med at kunderne fik flere dårlige oplevelser, 
blev også forretningsgrundlaget for taxikørsel ringere.  

Taxier uden tilknytning til den normale central skal 
enten kapre kunder på gaden, eller de bliver tilknyttet 
apps som Bolt, Uber og Yango. 

Hvis vognen får sin tur gennem en af disse apps, går 
betalingen først til app-operatøren, som giver et honorar 
videre til chaufføren. 

– App-selskaberne opererer fra udlandet og har me-
get uigennemsigtige skatteforhold. Det er dokumenteret, 
at de ikke betaler moms overhovedet, og de benytter 
ikke taxameter, selvom det stadig er et lovkrav, konsta-
terer Øystein Trevland.

Især i Oslo er det samtidig en udfordring, at der er for 
mange aktører på markedet. Det medfører en markant 
lavere indkomst til chaufførerne.

– Vi har set lønprocenter ned til 17 pct. - tariflønnen 
er mellem 40 og 44 pct., siger Glenn Tuxen. 

– Mange arbejder under dårlige arbejdsforhold – 
tilnærmet social dumping. 

Regler rullet tilbage
De uheldige konsekvenser af liberaliseringen har fået 
Norges nye regering (Arbejderpartiet/Centerpartiet -  
tiltrådte oktober 2021) til at rulle nogle af lovene tilbage. 

Selvom der kan konstateres enkelte positive virknin-
ger – især en øget tilgængelighed til taxi i nogle områder, 
hvor der tidligere var mangel – blev de negative konse-
kvenser vægtet tungere.

Krav til at registrere en bil som taxi er genindført, 
ligesom taxiskiltet skal tilbage på taget. På den måde 
undgås, at enkeltpersoner kører tilfældig taxikørsel i 
deres personlige bil. Det bliver også atter obligatorisk at 
stille en garanti på 5.000 euro, som kan dække en del af 
udgifterne, hvis en forgældet taxivirksomhed lukkes ned 
med kort varsel.

Liberalisering af Norges taximarked: 
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TAXIKØRSEL

– Kvaliteten på taxi i Norge skal hæves 
igen. Vi kan ikke leve af enkeltkunder, som 
får en dårlig oplevelse og tager bussen 
næste gang. Kunderne skal have lyst til at 
komme igen og igen, siger Øystein Trevland.

Central som i Danmark
Den nye regering har også nedsat et taxi- 
udvalg, som skal vurdere situationen og 
komme med forslag til, hvordan lovgivnin-
gen kan styrke taxibranchen og dens tilbud 
til nordmændene.

Øystein Trevland sidder med i udvalget, 
og han løfter sløret for den måske vigtigste 
konklusion, som skal præsenteres på en 
deludredning senere i år. 

– Den første, vigtige anbefaling fra 
udvalget er, at alle vogne skal tilknyttes en 

central. Vi tager ikke stilling til, om alle skal 
tilknyttes samme, lokale central, eller de 
kan lave deres egen. Men vi anbefaler, at 
der skal lægges et større depositum, når 
man opretter en central. Sikkert i omegnen 
af 500.000 kroner som i Danmark, siger 
Øystein Trevland.

Glen Tuxen supplerer: 
– Generelt ønsker vi, at reglerne for Norges 
taxibranche ændres i retning af de danske. 

Fra vores perspektiv har Danmark ramt 
en meget bedre balance mellem restriktioner 
og fri konkurrence, end det er lykkedes i 
Norge.  

i

Dynamiske  
app-priser  
– men kun opad
Prisen på en taxi via apps som 
Uber, Yango og Bolt er såkaldt 
'dynamisk'. Det vil sige, at den 
afhænger af efterspørgslen: Er der 
mange taxier til rådighed, er prisen 
lav, mens kunden må betale dyrere 
i de perioder, hvor der er rift om 
hyrevognene.

Desværre kan chaufførerne 
manipulere med dynamikken. Når 
prisen er lav, logger mange af 
systemet. Dermed falder udbuddet, 
og prisen går i vejret. Herefter kan 
chaufførerne logge ind igen og 
skumme fløden.

I en test på norsk TV2 kørte de 
billigste taxier en tur for ca. 155 
kroner. Den samme tur på samme 
tid af dagen blev afregnet til 370 
kroner i dagtimerne og mere end 
450 kroner om aftenen.

”Vi kan ikke leve af enkeltkunder, 
som fik en dårlig oplevelse og 
tager bussen næste gang”
Øystein Trevland
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Tre kredsmøder med 
stor medlems- 
opbakning, politisk  
debat og god stemning

Af: Redaktionen ···  Foto: Anna Vibeke Johansson

14., 15. og 16. marts afholdt Dansk PersonTransport 
kredsgeneralforsamlinger i hhv. Herning, Vejle og Roskilde.

Med politiske indspark og masser af samtale 
blev endnu et spændende år i de tre kredse 
skudt godt i gang.

Beretninger fra sektorerne fortalte om et 
2022, hvor brændstofpriser og rekruttering 
skabte udfordringer nærmest over hele linjen, 
men hvor DPT også var i stand til at påvirke 
de politiske processer i en retning, der må 
betegnes som tilfredsstillende.

Spørgsmål blev stillet til den nye organisa-
tionsstruktur, hvor optagelsen fra kredsene til 

hovedbestyrelsen foregår anderledes end  
tidligere. Der blev givet forklaring af både 
direktør, Michael Nielsen og formand, John 
Bergholdt, som tilfredsstillede medlemmernes 
nysgerrighed. I Herning var det Lars Brøchner, 
i Vejle var det Peter Papuga og i Roskilde var 
det Poul Anchersen, der alle blev valgt til den 
post som kredsformand, der ikke længere  
skal give adgang til hovedbestyrelsen – hvis 
vedtægtsændringen vedtages på årsmødet  
i april.  

i

Disse associerede 
medlemmer 

deltog også på 
kredsmøderne:

AMU JUUL
Daimler
Circle K 

DCC Energi
Jyske Bank Finans
Nordfyns Finans

OK
Partex Data

Söderberg & Partners
UCplus

YX
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KREDSMØDER

Veloplagt støtte fra  
gammel kending

Af: C
arsten G

ottlieb  ···  Foto: DPT

Formand for Folketingets Transportudvalg, Rasmus Prehn (S), strakte 
hånden ud mod DPTs medlemmer på kredsgeneralforsamlingen i  
Kreds 1, hvor der var masser af samtale men ingen diskussion.

H E R N I N G :

En velbesøgt kredsgeneralforsamling i Herning 
kunne have haft flere deltagere, hvis der ikke 
havde været en del sygemeldinger. Men selvom 
et par afbud i sidste øjeblik betød justeringer i 
mødets afholdelse, var der ingen slinger i valsen 
omkring dagsordenen.

En appel til branchen
Forud for generalforsamlingen var et besøg af 
den nye formand for Transportudvalget, Rasmus 
Prehn. Ud over at være valgt i Nordjylland har 
Prehn også en fortid som transportordfører, før 
han blev Fødevareminister. Og Prehn havde 
valgt med hjertet, at han skulle tilbage til trans-
portområdet.

– Med 3 ½ år som formand tror jeg virkelig, 
vi har mulighed for at skabe noget. Men hvis 
vi skal have noget gennemført, er der brug for 
jeres deltagelse, tilskyndede han forsamlingen.

– Jeg vil opfordre udvalget til en åben og 
inddragende arbejdsmetode, og jeg vil opfordre 
jer til at besøge transportudvalget, hvis I har en 
vigtig sag, som vi skal kende til. Det er vigtigt, 
at I henvender jer, så vi har den bedste og mest 
opdaterede viden.

Rasmus Prehns analyse lød, at de øgede 
udgifter til blandt andet energiinfrastruktur og 
forsvar kan gå ud over politikernes vilje til at 
prioritere infrastrukturen.

– Selvom vi i den seneste Folketingsperiode  
lavede 2035-infrastrukturplanen, som var 
historisk stor, kan vi forvente et polisk pres for 

at udsætte nogle af de vedtagne infrastruktur-
projekter. Fordi der skal bruges midler på energi 
og forsvar. 

– Derfor er det ekstra vigtigt, at debatten har 
en stemme fra persontransporten, hvis vi skal 
fastholde nogle af planerne, sagde Rasmus 
Prehn.

Konference om alternativt brændstof
Fra salen var der mest interesse i at høre en 
politisk vurdering af biobrændstoffer som biogas 
og HVO. 

– Det, jeg hører, er en principiel modstand 
imod at bruge fødevarer som brændstof. Det 
kan blandt andet skabe stigende priser på det 
foder, som landmændene skal bruge, og det kan  
skabe en politisk svær situation. Jeg har for-
ståelse for, hvis mulighederne med alternative 
brændstoffer er lidt svære at få rede på. Som 
formand for Transportudvalget tager jeg gerne 
initiativ til at afholde en konference om emnet, 
hvis branchen fortsat har et ønske om det,  
sagde Rasmus Prehn. 

Direktør for Dansk PersonTransport, Michael 
Nielsen, ønskede Rasmus Prehn tillykke med 
posten som formand for Transportudvalget og 
lovede, at DPT ville tage ham på ordet med 
nogle af de tilbud om dialog, han fremsatte på 
kredsmødet i Herning.  

i

Valgt til 
sektorudvalgene

Turistsektor: 
Ole Jepsen (DITOBUS), Peter 

Lading (Todbjerg busser)

Rutesektor: 
Torben Hansen (Arriva), 

Chanette Mulvad (Holstebro 
Turistbusser)

Offentlig kørsel-sektoren: 
Søren Olsen (DITOBUS), Martin 

H. Josefsen (Morsø Taxi & 
Turistkørsel)

Taxisektoren: 
Richard M. Motzfeldt (Aarhus 

og Horsens Taxa), Lars Kjeldtoft 
(Thisted Taxa)

Finn Jensen, direktør,  
Jørns Busrejser, Brønderslev:

”Jeg plejer at deltage i kredsmødet, 
fordi det er vigtigt at have indflydelse 

på de ting, der sker. Når man er i 
turistbranchen, skal man jo altid 

være omstillingsparat, når der blæser 
nye vinde.”

Allan Peter Hansen, Døstrup Turist:
”Jeg er ved at køre i stilling til at afløse min far som chef for 
familievirksomheden, som er inde i en genopbygningsfase. Så 
det er naturligt for mig at være ekstra opmærksom på DPTs 
aktiviteter i denne periode. DPT spiller en vigtig rolle for os i 
flere sammenhænge.”
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God debat, smil på læben 
og masser af netværk 

Af: Anne M
ette Thrane ···  Foto: Anna Vibeke Johansson

Omkring 50 glade, debatlystne medlemmer var mødt op til Dansk 
PersonTransports kredsgeneralforsamling i Kreds 2 i Vejle.

V E J L E :

Mens der blev minglet, drukket kaffe 
og trykket velkendte hænder, gjorde de 
associerede medlemmer klar til at fortælle 
om de fordele, medlemmerne kan få hos 
dem. Et par veloplagte oplæg, som både 
affødte smil og festlig pingpong i salen.

Herefter trådte tidligere transport- 
ordfører for Venstre, Kristian Pihl Lorentzen 
på scenen for at give de fremmødte et 
politisk indspark.

– Jeg har glædet mig til at komme her, 
for jeg har jo haft et glimrende samarbejde 
med branchen i 16 år, da jeg var transport- 
ordfører for Venstre, startede han.

– Nu blev jeg ikke genvalgt her i no-
vember, så da jeg ikke er politiker mere, 
kan jeg nu for det første sige min mening, 
og for det andet er jeg som konsulent nu 
også nødt til at 'være belastet' af indsigt. 
Transportpolitik ligger mit hjerte nær, og 
derfor har jeg arbejdet målrettet med det i 
mange år, og det vil jeg fortsætte med.

Umiddelbart var Kristian Pihl Lorentzen 
glædeligt overrasket over regeringsgrund-
laget fra den nye flertalsregering.

– Det allerbedste er, at der er en chan-
ce for, at de gode idéer bliver gennemført, 
fordi den krig, man har haft mellem rød og 
blå blok, ikke længere eksisterer, sagde 
Kristian Pihl Lorenzen.

Ny Transportordfører med lyst til læring 
Han så også gode takter i den ny Trans-
portordfører, Thomas Danielsen (V), som 
har været lastvognsmekaniker i sin fortid, 

hvilket Kristian Pihl Lorentzen noterede 
som en fordel.

Han udtrykte glæde over, at Thomas 
Danielsen bruger tid på at tage på felt-
besøg rundt i landet, men understregede 
også, at der med 12 partier og dertilhøren-
de transportordførere – heraf 10 nye - er 
brug for, at branchen er med til at lære 
politikerne op.

Transportbranchen har brug for at 
komme højere op på den politiske klinge, 
ikke lavere. Derfor er der en stor ud-
fordring i fravær af erfaring og brug for 
oplæring

Herefter brugte han meget af sin taletid 
på at tale om regeringsgrundlaget. Og 
selv om han ikke selv kørte i el-bil, men 
sværgede til dieselbiler, fordi han ikke ville 
bruge tid på at lade bilen op.

– Jeg vil have min frihed til at køre hen, 
hvor jeg vil, og når jeg vil, og det kan jeg 
i min dieselbil, og den er relativt grøn, sag-
de han og fortsatte:

– Dieselbiler er noget af det bedste, 
der er lavet – de skal bare have noget 
grønt på tanken, men det er som om, at 
der kun er én vej for øjeblikket, og det er 
elbiler, men der er ingen, der forholder sit 
til, hvor alle batterierne skal komme fra.

Udover en løsning på batteri-udfor-
dringen samt hvordan elnettet skal holde 
til, at der kommer flere og flere el-biler og 
el-busser til, savnede han nogle retnings-
linjer for busser i regeringsgrundlaget.

Han så nogle særlige udfordringer i 

i

Valgt til 
sektorudvalgene

Turistsektor: 
Jesper Jensen, Ærø Turistfart
Henrik Nymark, VIKINGBUS

Rutesektor: 
Steen Rügge, Tide Bus

Peter Lanng Nielsen, Keolis 

Offentlig kørsel-sektoren: 
Jimmy Hansen, De Blå Busser 
 Carsten Aastrup, HB Care

Taxisektoren: 
Torben Kirketerp, Esbjerg Taxa

KREDSMØDER

den kollektive trafikbetjening og foreslog, at 
man sagtens kunne bruge de gamle busser 
i længere tid og måske få taxier til at hjælpe 
med aftenkørsel i yderområderne.

God debat og tid til netværk
Han afsluttede sit oplæg med at lægge op 
til debat med medlemmerne, hvilket affødte 
spørgsmål fra de fremmødte medlemmer til 
blandt andet den kollektive trafik og til taxi-
branchen. Kristian Pihl Lorentsen sluttede 
af med at opfordre til, at branchen kom med 
konstruktive forslag til politikerne og ikke 
blot fremlagde de udfordringer, de ønskede 
løsninger til.

Efter en pause og mere netværkssnak 
startede generalforsamlingen med blandt 
andet beretninger fra sektorerne for turist-
kørsel, rutekørsel, taxikørsel og offentlig 
kørsel samt valg af kredsformænd og med-
lemmer til sektorudvalgene. 

En god middag rundede dagen af i de 
hyggelige lokaler hos Ejner Hessel i Vejle.  
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Engagerede og 
nysgerrige medlemmer 

Af: Kristine Buske  ···  Foto: DPT

Selvom mødeantallet i Kreds 3 var lavere end i de andre kredse, var 
humøret højt i Ejner Hessels udstillingslokaler i Roskilde.

R O S K I L D E :

Der blev drukket kaffe og sodavand og spar-
ket dæk, mens kollegaer fra hele Sjælland fik 
smalltalket på kryds og tværs og fik en status 
hos de leverandører og samarbejdspartnere, 
der stod klar ved deres stande.

Men da dagens højdepunkt, transportord-
fører fra Socialdemokratiet, Thomas Jensen, 
mødte op, blev der stille i salen. For vognmæn-
dene var spændte på at høre hans syn på de 
mange udfordringer, som rør sig i branchen. 
Han nævnte blandt andet regeringens arbejde 
for at mere sammenhængende Danmark med 
flere motorveje, som vil gøre det nemmere for 
buschauffører og taxachauffører at komme 
hurtigere frem. 

Et af de store temaer var også både bus- og 
taxatransport i udkantsområderne. Thomas 
Jensen rejste bekymringen om tomme busser 
efter coronakrisen, som én af salens delta-
gere fik manet til jorden. Derudover kom der 
spørgsmål fra salen om, hvad det vil betyde for 
branchen, hvis små lokalsamfund selv begyn-
der at skabe transportløsninger, som man har 
set med Uber. 

Den grønne omstilling var det emne, der 
uundgåeligt fyldte mest. Det var også det, 
der særligt optog de nysgerrige vognmænd. 
Thomas Jensen roste vognmændene for den 
effektive omstilling til el i første heat. 

– Jeg troede ikke, det ville gå så stærkt. Det 
tager jeg hatten af for. Nu vil jeg gerne have in-
put fra jer til at komme videre med den grønne 
omstilling – især når det kommer til turistkørs-
len, sagde Thomas Jensen (S).

Evaluering af taxaloven
Et af de sidste spørgsmål til Thomas Jensen 
blev et indspark til taxaloven fra vicedirektør 
hos Dansk PersonTransport, Trine Wollenberg. 
 Hun nævnte kommunesammenlægningen, 
hvor Næstved Taxa fik tillæg til at køre længere 
strækninger ved skolekørsel. 

– Jeg vil anbefale at kigge på måden, taxaer 
kan prissætte og lave tillæg fremadrettet for at 
skabe sammenhæng i landområderne, lød det 
fra Trine Wollenberg.

Den anbefaling greb Thomas Jensen og 
svarede, at det ville være relevant at tage op 
nu, når man skal i gang med den udskudte 
evaluering af taxaloven. Men han rejste også 
en bekymring for, om hans kollegaer ville finde 
forslaget politisk gangbart. 

Oplægget sluttede af med fortsat invitation 
til dialog mellem vognmænd og Christiansborg, 
og Thomas Jensen åbnede også op for mulig-
heden for at besøge nogle af de vognmænd, 
der netop har fundet løsninger til at arbejde 
med den grønne omstilling.  

i

Valgt til 
sektorudvalgene

Turistsektor: 
Mathias Andersen, Anchersen/

Fladså Turist
Thomas Klüver Wandahl, 

VIKINGBUS
Carsten Andersen, Lyngby  

Turist (1-årigperiode)

Rutesektor: 
Bram Lauwers, Nobina  

(1-årig periode)
Ib Gregers Boers, Ditobus

John Vestergaard, VIKINGBUS 

Offentlig kørsel-sektoren: 
Mogens Petersen, VIKINGBUS

Mohamad Majoub, DPT 
Flextransport

Taxisektoren: 
Vibeke Wolfsberg, Dantaxi 4x48

Henrik Neumann-Petersen, 
Næstved Taxa

KREDSMØDER

Rune Olesen, vognmand hos Vikingbus:
”Jeg har lige talt med Jyske Bank. Når jeg har problemer, er det altid dem, jeg 
kommer til, så det betyder meget, at jeg kan møde dem et sted som her. Men 
jeg er også glad for at kunne sætte ansigt på Dansk PersonTransport. Jeg har 
brugt dem i enkelte sager, hvor der har været twister i forhold til løn og konkur-
rence, så det er rart at få et kendskab til dem ved at møde dem her.”

Knud Andersen, Alsted Turistfart, Søren Lau Jensen fra De 
Grønne Busser Rørvig og Jan Jensen fra Vipperød Bustrafik:
”Vi kommer for at møde de andre vognmænd og høre, hvad der 
sker i branchen. Der er jo mange spørgsmål som rekruttering af 

arbejdskraft, grøn omstilling, hvordan man skal gøre, når man 
nærmer sig pensionsalderen osv. Så der er det fint at kunne 

holde sig opdateret her,” siger Knud Andersen. 
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Der mangler buschauffører. En problemstilling, der har været kendt 
længe i branchen, og som blev forværret under Covid-pandemien, 
hvor flere chauffører forlod branchen til fordel for andre brancher. 

– Politisk har vi i Dansk PersonTransport kæmpet en masse sejre 
hjem i de seneste år for at få flere chauffører til branchen. Vi har bl.a. 
fået nedsat aldersgrænsen for lærlinge fra 21 til 18 år, vi har fået 
lempet sprogkrav, og vi har været aktive i kampen for at fjerne mod-
regningen i folkepension, efterløn eller ægtefælles pension eller ef-
terløn. Det er alt sammen vigtigt for branchen, men vi har behov for 
endnu mere, hvis vi skal få løst udfordringerne med chaufførmangel, 
fortæller Rasmus Noes, chefkonsulent hos Dansk PersonTransport. 

For Dansk PersonTransport, STAR (Styrelsen for Arbejdsmarked 

og Rekruttering) og TUR (Transporterhvervets Uddannel-
ser) var der ingen tvivl. Skal man gøre mere, kræver det et 
forpligtende samarbejde. Derfor har de tre parter startet 
en kampagne, der har til formål at skaffe flere chauffører til 
branchen. 

Her har Dansk PersonTransport sendt spørgeskema ud til 
medlemmerne inden for turistkørsel, rutekørsel og minibus-
ser/offentligt kørsel for at få afdækket, hvor mange chauffø-
rer, der mangler ude i de enkelte virksomheder. Undersøgel-
sen har her indledningsvist vist et identificeret behov for 850 
chauffører på landsplan i 2023. 

Samarbejde er nøglen
Nøglen til succes i det nye samarbejde er at få myndighe-
derne mere på banen. Derfor er den koordinerende aktør i 
samarbejdet om flere chauffører STAR. STAR er en styrelse 
under Beskæftigelsesministeriet, der bl.a. har tre regionale 
arbejdsmarkedskontorer. Styrelsen arbejder med arbejds-
kraftbehov på nationalt og regionalt plan. I rekrutteringskam-
pagnen af buschauffører arbejder STAR med en kombination 
af nationale og lokale løsninger.

– Dansk PersonTransport har åbnet døre ind til virksom-
heder, der er motiverede. Hvis vi selv skulle det, kunne vi 

REKRUTTERING

DPT bag ny  
kampagne, som 
tager tyren ved 
hornene 

Af: Kristine Buske  ···  Foto: H
erningTurist & VIKIN

G
BU

S

Dansk PersonTransport har længe arbejdet for 
at skaffe flere buschauffører til branchen, og nu 
tager DPT endnu et vigtigt skridt ved at indgå 
et forpligtende samarbejde med Styrelsen for 
Arbejdsmarked og Rekruttering, arbejdsgiverne, 
uddannelserne, jobcentrene og a-kasserne om en 
kampagne, der skal afhjælpe manglen på chauffører 
til persontransport.

”Vi håber og tror på, at kampagnen kan 
positionere persontransportbranchen som en 
attraktiv branche.”
Rasmus Noes, chefkonsulent hos Dansk PersonTransport

Chaufførmangel:
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REKRUTTERING

”Det handler om at have en bred 
tilgang til, hvordan man finder 
arbejdskraft. Vi kan ikke løse opgaven 
selv. Det er det stærke partnerskab 
mellem virksomhederne, jobcentrene, 
a-kasserne og uddannelsesstederne, 
der er afgørende.”
Anders Dauberg Stryhn, arbejdsmarkedsdirektør i STAR 

I 2022 samarbejdede TUR med DEKRA om at skabe flere buschaufførlærlinge til deres grundforløb i Region Syddanmark. 
Den erfaring kan man nu trække på i den landsdækkende kampagne.
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bruge meget krudt på det. Så, at Dansk Per-
sonTransport har gjort forarbejdet, betyder, 
at vi kan starte de rigtige steder. I analy-
sen af virksomhederne kan vi bl.a. se, at 
efterspørgslen er mindre i Nordjylland, hvor 
vi allerede har lavet regionale indsatser, så 
det vidner om, at indsatserne rykker noget, 
fortæller Anders Daugberg Stryhn, der er 
arbejdsmarkedsdirektør i STAR. 

Der er flere trin i kampagnen. Sammen 
med jobcentrene og a-kasserne kigger 
STAR på, hvor mange kandidater med et 
relevant CV, der står ledige på tværs af 
geografierne. 

Derefter kigger man efter motiverede folk 
fra andre brancher, som mangler førerbevi-
ser, certifikater eller anden videreuddannel-
se. Formålet er at sikre virksomhederne en 
koordineret rekrutteringsindsats på tværs af 
de geografier, som de opererer i. 

– Det handler om at have en bred tilgang 
til, hvordan man finder arbejdskraft. Vi kan 
ikke løse opgaven selv. Det er det stærke  

partnerskab mellem virksomhederne, job- 
centrene, a-kasserne og uddannelses-
stederne, der er afgørende, siger Anders 
Daugberg Stryhn.

Lærlinge – den langsigtede løsning
Et andet ben i indsatsen er uddannelse af 
unge chauffører. Det er her, TUR kommer 
ind i billedet. Sammen med Dansk Person-
Transport er TUR den udøvende aktør, og de 
har bl.a. udarbejdet informationsmateriale 
omkring mulighederne i bustransportsbran-
chen til vejledere på FGU, UU-centrene og 
jobcentrene. 

– Vores holdning er, at lærlinge er den 
langsigtede og sikre løsning. Tidligere har 
man ikke haft så meget fokus på lærlinge i 
branchen, men det begynder man at se for-
delene ved nu. Når man bliver fagudlært i en 
branche, holder man ofte flere år. Man bliver 
ikke buschauffør, fordi man har kørekort til at 
køre bus. Der er andre sociale og service-
mindede kompetencer i spil, og den faglige 

stolthed er vigtig, hvis man skal have folk 
til at blive i branchen. Det opbygger man 
gennem lærepladser, mener Jan Larsen, der 
er praktikpladskonsulent hos TUR. 

Man er lige nu i gang med at kontakte 
skoler og jobcentre for at tiltrække kandi-
dater til uddannelsen. Håbet er, at de første 
elever starter på grundforløbet til august og 
kan køre bus som lærling i marts 2024.  
Men det kræver samarbejde med virksom-
hederne. 

– Vi håber, at virksomhederne vil hjælpe 
med uddannelsesaftaler så tidligt som 
muligt. Det motiverer eleverne til at søge 
uddannelse, når de ved, der er sikkerhed 
for job bagefter. Første skridt er at nå ud 
til nogle af de virksomheder, som ikke er 
godkendt som læreplads, men som ønsker 
det, fortæller Jan Larsen.

Udover transportuddannelsen hjælper 
TUR også med AMU-kurser og omskoling  
af folk, der skal rekrutteres fra andre  
brancher. 

REKRUTTERING

”Det kræver særlige kompetencer og et stort servicegen 
at blive turistchauffør. Vi kan ikke bare sende en 
nyudlært, der har fået et kursus, ud og køre med 
turister i København.”
Liselotte Krøyer, HR Chef i VIKINGBUS
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Særligt behov i turistsegmentet
En af de virksomheder, der har akut mangel på chauffører, er  
VIKINGBUS. De kører både rutekørsel, minibusser og turistkørsel, 
men det er i sidstnævnte segment, at manglen på chauffører er størst. 

Liselotte Krøyer er HR Chef i VIKINGBUS, og hun skyder på, at 
virksomheden mangler omkring 100-150 chauffører på landsplan.

– Siden før corona har vi haft udfordringer med at skaffe 
turistchauffører. Det er en anden måde at arbejde på, hvor man 
arbejder fra dag til dag med sine opgaver og ikke har faste ruter, og 
det kan være en udfordring for nogle. Lige nu kan vi løse det ved at 
leje eksterne vognmænd, men på sigt risikerer vi at miste opgaver, 
siger Liselotte Krøyer.

Hun peger på fem mulige løsninger. Rekruttering og fastholdelse 
af eksisterende kandidater i erhvervet, omskoling fra andre brancher, 
brug af afløsere, brug af pensionerede chauffører og talentudvikling 
af unge, der vil være et godt match til branchen. Når det kommer til 
omskoling og uddannelse af unge talenter, mener hun, at der er en 
vigtig og afgørende faktor for, at det kan lykkes.

– Det kræver særlige kompetencer og et stort servicegen at blive 
turistchauffør. Vi kan ikke bare sende en nyudlært, der har fået et 
kursus, ud og køre med turister i København. Derfor er der behov 
for, at chaufførerne først får noget erfaring hos os virksomheder 
f.eks. gennem rutekørsel. Man kunne f.eks. tilbyde virksomhederne 
et tilskud for at tage chaufførerne ombord på et introforløb, hvor de 
bliver oplært, foreslår Liselotte Krøyer. 

Lysten til jobbet er afgørende
Hos De Blå Busser mærker man også chaufførmanglen på tæt hold. 
Der er omkring 65 mand ansat i virksomheden, og lige nu mangler 
vognmand Jimmy Hansen fire chauffører til turistkørsel og 6-8 til 
rutekørsel.

– Hvis ikke, vi får de chauffører, vi skal bruge, forringer det forhol-
dene for de andre ansatte, som skal yde mere, og vi bliver nødt til at 
skære i f.eks. sommerferie, siger Jimmy Hansen. 

For Jimmy er det ikke så relevant, om det er unge lærlinge eller 
omskolede folk fra andre brancher, der kommer bag rettet. 

– Bare de har lysten til at komme på arbejde. Det nytter ikke 
noget, at de bliver trukket baglæns, fordi vi mangler folk. Service 
er vigtigt i vores fag, og skal vi have tilfredse kunder, skal vores 
chauffører også være nogle, der er glade for deres job. Og så er det 
vigtigt, at man har styr på hjemmefronten og er indstillet på også at 
arbejde i weekender, siger han.

Stopper først, når udfordringen er løst
STAR har i samarbejde med uddannelserne og jobcentrene afholdt 
første matchmaking-arrangement mellem virksomheder og poten- 
tielle kandidater i Aarhus i marts og arbejder på flere lignende arran-
gementer. Til den kommende transportmesse i Herning 20.-22. april 
vil alle aktører også komme og fortælle om kampagnen, og trans-
portvirksomhederne får mulighed for at få en dialog med STAR og 
TUR. I første omgang varer samarbejdet hele 2023, men så længe, 
der er behov for en indsats, fortsætter samarbejdet.

– Vi håber og tror på, at kampagnen kan positionere persontrans-
portbranchen som en attraktiv branche. Samtidig håber vi, at sam-
arbejdet mellem STAR, TUR, jobcentre og virksomhederne resulterer 
i, at vi mødes og lærer af hinanden, så vi kan få løst udfordringerne 
med chaufførmangelbåde på kort sigt i 2023, men også på lang sigt 
i årerne, der kommer, lyder det fra Rasmus Noes fra Dansk Person-
Transport. 

REKRUTTERING

”Service er vigtigt i 
vores fag, og skal vi have 
tilfredse kunder, skal 
vores chauffører også 
være nogle, der er glade 
for deres job.”
Jimmy Hansen, direktør for De Blå Busser

Stroco ApS · Energivej 3 · 6800 Varde
Tlf.  8696 1066 · Email: info@stroco.dk · www.stroco.dk

SPAR BRÆNDSTOF..!
Dansk produceret oliefyr,
designet til at levere
optimale resultater
til dine busser 
OLIEFYR:
• Kører på diesel, biodiesel,
 HVO, RME og ethanol
• Kan udstyres til elektrisk natdrift
• Kan udstyres med LE-funktion
HYBRID:
• Opvarmning til el busser - Miljørigtigt kombi-fyr
• Specialudviklet til Hybrid og El-busser
EL:
• Fossilfri varme i El-busser
• Kan fås i forskellige spændings- og varmekapaciteter
• Op til 4 varmeelementer
• Eks: 620VDC 20kW med 7,5 + 12,5kW
• Eks: 672VDC 60kW med 4 x 15kW
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Rutebiltrafik i 
100 år
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Af: Lasse Repsholt  ···  Foto: Arkiv

Dansk PersonTransport kan fejre 100 år. 
Foreningens forløber Landsforeningen Danmarks 
Bilruter blev i hvert fald stiftet i årene omkring 1922 
– 1923. Meget har ændret sig siden da – mildest talt 
– noget har ikke. Visionerne om, at den kollektive 
bustrafik skal være med til at sikre mobilitet 
og sammenhæng i Danmark, lever dog i bedste 
velgående efter 100 år.

Behovet for interessevaretagelse
Landsforeningen Danmarks Bilruter (LDB) blev stiftet som landsfor-
ening i efteråret 1922, og den 25. januar 2023 blev der udformet et sæt 
vedtægter. Afsættet var behovet for en stærk interesseorganisation for, at 
rutebilbranchen kunne indfri det store potentiale, forretningsområdet hav-
de og bl.a. sikre indflydelse på det såkaldte motorlovsforslag, hvorefter 
amtsrådene udstedt køretilladelser mod en afgift og godkende takster og 
køreplaner. Et forslag, der rystede rutebilejerne. 

I foreningens magasin 'Danmarks Bilruter' nr. 1 fra den 24. november 
1924 skrives på lederpladsen. 

”Saafremt Rutebilfolkene snart indser, at det vil fremme deres egen 
Sag bedst, at de staar sammen i én organisation, der kan og vil varetage 
deres Interesser, saa vil de hurtigere blive anerkendt som en ligeberettiget 
Samfundsfaktor, der kan træde i Forhandling med Statsmagten om at 
overtage den Del af Person- og Godstrafikken, som Udviklingen viser der 
naturligst kan besørges af Rutebilerne.”

Bitter strid med jernbanen afløst af fælles skæbne
De første mange årtier af LDB’s historie var præget af – uden at overdrive 
– bitter strid med jernbanesektoren. Det være sig både DSB og de talrige 
privatbaner (næsten 29 bygget efter 1894 og yderligere cirka 51 i perio-
den fra 1908 til 1918), der overvejende var ejet af kommuner og amter. En 
jernbanekommission udgav i 1926 en betænkning, der afslørede jernba-
nens manglende konkurrenceevne og gav dødsstødet til 33 af yderligere 
36 planlagte privatbaner. I dag er der 13 privatbaner tilbage fordelt på 
fire selskaber. Striden med DSB fortsatte imidlertid frem til 1970’erne, 
hvor man med regulering øgede planlægning og samordning på tværs af 
begrebet 'kollektiv trafik'. Nogle vil mene, at det endelige punktum først 
blev sat, da Danske Busvognmænd vandt sagen om ulovlig statsstøtte til 
DSB-ejede Combus i 2004.
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I dag er den kollektive bustrafik og jernbanetrafikkens skæb-
ner forbundne. Regionerne har både ansvaret for de tilbageven-
dende privatbaner og den regionale bustrafik. Danskerne rejser 
mere og længere, og behovet for et sammenhængende system 
med både bus og tog er forudsætningerne for mange danske-
res mobilitet. Endnu flere trafikformer er endda kommet til med 
letbaner, metro og fleksible ordninger i flextrafikken. 

Rutebilen som samfundsfaktor
LDB var afrundet af den pionerånd, der drev foreningens med-
lemmer, der etablerede busruter på de strækninger og områder, 
hvor de så behovet. Et 'vilde vesten' ville man betegne det i dag. 
Med tiden blev branchen dog mere opmærksom på sin overord-
nede rolle i samfundet, at der var behov for infrastruktur i form 
af rutebilstationer, at det spiller en rolle i by- og egnsudviklingen, 
hvordan man tilrettelægger trafikken og, at omnibusdrift kan 
være en samfundsøkonomisk bedre løsning end sporvejsdrift. En 
Kaptajn Ipsen bidrog til denne debat i Dansk Trafikforening med 
ordene, ”at man af ren trafikale Hensyn burde gaa over til Omni-
busser i lighed med, hvad man har gjort i London Paris og endnu 
en række Byer.” Et synspunkt, der blev bestridt af sporvejsdirek-
tør Nørregaard, der mente, at ”Omnibusser aldrig kan andet end 
Supplement til Sporvognene ...” 
 En diskussion der ikke står meget i kontrast til den debat, der 
det seneste årti har præget debatten mellem Bus Rapid Transit 
og letbaner, men hvor det nu står klart, at Bus Rapid Transit med 
den teknologiske udvikling har nogle helt entydige fortrin, der gør 
det et oplagt valg på mange strækninger i hovedstadsområdet 
og i de større danske byer, hvis man vil skabe et mere bæredyg-
tigt transportsystem disse steder.

Energikrisen
Benzinrationeringen i 1940 fik Ekstra Bladets redaktion op på 
barrikaderne i forhold til den københavnske trafik. ”Vi vil ikke 
finde os i at Folk skal staa og fryse ved Stoppestederne.” Denne 
kritik faldt dog ikke i god jord hos LDB’s lederskribent J.P. 
Pedersen, der var bekendt med forholdene i provinsen, hvor 
– nogle steder – rutebilen er 'skaaret ned til 1 – én Tur – hver 
anden Dag' og svarede. ”Uden for København maa Befolkningen 
vade i Sne til Knæene for at komme frem, hvorimod Københav-
nerne kan spadsere ad de sneryddede Veje og Gader, som en 
hel Stab af arbejdsløse har hakket og skovlet rene, saa Færdslen 
kan foregaa paa normal måde. Altsaa - med Sorgen og Klagen 
hold Maade!

Energikrisen har også præget det forgangne år betydeligt, og 
indeværende år kan byde på nedskæringer af serviceniveauet, 
der kan henføres til de høje omkostninger, kommuner, regioner 
og trafikselskaber nu afholder. I lighed med 1940’erne kan det 
godt være i landområderne og provinsen, der må holde for.

Her har vi fat i en højaktuel og alvorlig udfordring med at fast-
holde den kollektive bustrafik som livline og bindeled mellem by 
og land og sikre sammenhæng og udvikling i hele Danmark. 

En udfordring, som den siddende SVM-regering har adresse-
ret i sit regeringsoplæg fra december 2022.

Ovenstående er baseret på bogen Rutebiltrafik i 75 år, der 
blev udgivet i forbindelse med LDB’s 75 års jubilæum i 1998 og 
derudover udvalgte artikler i Danmarks Bilruter – foreningens 
magasin. Vi vil i senere udgaver af Mobilitet berøre emner, der 
har præget foreningen i de senere årtier. 

Mobilitet  |  02.2023        37



MEDLEMSFORDEL

Skræddersyede 
forsikringer til din 
taxivirksomhed 

Af: Kristine Buske   ···

Et samarbejde mellem NORTH Forsikringsagentur 
og Dansk PersonTransport sørger for, at du kan få 
de dækninger, du har behov for. Viborg Taxa er én af 
dem, der har gjort brug af muligheden og fået sig en 
stor besparelse på forsikringsudgiften. 

Det er ikke ligegyldigt, hvilken forsikring du tegner for din taxivirksom-
hed. For når uheldet er ude, kan det have stor betydning, hvor godt du 
er dækket ind. NORTH Forsikringsagentur har udviklet nogle forsik-
ringsmuligheder, som indeholder de dækninger, du kan få brug for i din 
forretning. 

Grundpakken er den generelle bilforsikring med kasko og ansvar. Der-
udover er det muligt at få erhvervsansvarsforsikring, dækning ved skade 
af passagerer, førerpladsdækning ved færdselsuheld, straks-erstatning 
ved overfald og cykeldækning af kundens medbragte cykel.

– Vi har været i tæt dialog med Dansk PersonTransport, som er 
kommet med de udfordringer og behov, de ser hos deres medlemmer, 
og så har vi udviklet vores tilbud ud fra det. Herfra kan vognmanden selv 
plukke de forsikringer, der giver mening for ham, fortæller Morten Ja-
cobsen, der er forsikringsformidler og ansvarlig for taxi-aftalen i NORTH 
Forsikringsagentur. 

Auto, sundhed og pension i én
Samarbejdet fungerer ved, at du selv kontakter NORTH Forsikrings- 
agentur for at booke et møde og fortæller, at du er medlem hos Dansk 
PersonTransport. Under mødet spørger forsikringsrådgiveren til, hvor 
længe du har været vognmand, dokumentering af skadefri kørsel, og 
hvad dine behov er, så I kan skrue en forsikring sammen, der passer til 
din virksomhed.

Lige nu arbejder NORTH Forsikringsagentur på at udvikle på deres 
forsikring til taxivirksomheder, så det også er muligt at få pension og 
sundhedsforsikring med i pakken. 

– Vi kan lave nogle aftaler med pensionsselskaberne, som gør det 
endnu billigere, end hvis du selv skulle ud og tegne forsikring med dem. 
På den måde får du også alle dine forsikringer i én pakke, siger Morten 
Jacobsen. 

Tilbud, der holder
Søren Kjær fra Viborg Taxa er én af de vognmænd, der har tegnet forsik-
ring med NORTH Forsikringsagentur. Til et møde med Dansk Person-
Transport på Munkebjerg var Morten Jacobsen på besøg for at fortælle 
om forsikringsmulighederne, og Søren kom hjem med et tilbud og et 
møde med Morten i kalenderen.

– Det gik nemt og ubesværet, og Morten var meget venlig at tale med. 
De tal, som Morten slyngede ud på mødet, stemte også, da de kom ned 
på et stykke papir. Det er ikke altid, man oplever det, siger Søren. 

Efter coronakrisen har det været nogle pres-
sede år for virksomheden, så Søren besluttede 
at skifte forsikring og spare pengene. 

– Det var prisen, der var afgørende for os. 
Vi var glade for vores eksisterende forsik-
ringsselskab, men NORTH Forsikringsagentur 
kunne gøre det omkring 40 pct. billigere. Hver 
en krone tæller, når man skal holde de røde tal 
nede, fortæller Søren.

Har savnet en spiller på markedet
Søren har fået skade- og kaskoforsikring med i 
aftalen og har også valgt at tilkøbe autohjælp, 
men kan også se fordelene i de andre forsik-
ringer, som er tilpasset ham og hans kollegaer 
i branchen.

– Vi har før haft et forsikringsselskab, der 
dækkede persontransportbranchen, og da 
den virksomhed ophørte, savnede vi nogle 
nye på området. Det er mit indtryk, at NORTH 
Forsikringsagentur netop kan leve op til den 
rolle, siger Søren. 

Han er glad for at kunne få gode forsikrings-
fordele gennem Dansk PersonTransport.

– Det er godt og dejligt, at Dansk Person-
Transport er opmærksomme og skaber et 
forsikringssamarbejde, der kan betale sig. Det 
er sådan noget, der gør det attraktivt at være 
medlem hos dem.

Du kan møde NORTH Forsikringsagentur til 
Transportmessen i Herning den 20.-22. april. 

Her kan du høre mere om dine muligheder 
for forsikringer. 

Du er også altid velkomme til at  
kontakte NORTH Forsikringsagentur  
selv på tlf. 4630 6030. 
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MEDLEM

Vi vil gerne 
være et bus- 
selskab, som  
rimer på kvalitet

Af: Anne M
ette Thrane   ···  Foto: Todbjerg

40        Dansk PersonTransport



Det hele startede i 1976, hvor Jørgen Lading 
stiftede Todbjerg Busser – dengang under navnet 
Hjortshøj Busser og Trans. 

Det lille firma påbegyndte i 1981 opkøbene af en 
lang række busselskaber, som betød, at vognparken 
blev udvidet og selskabet voksede, og sådan er det 
fortsat igennem årene. Seneste stolthed i vognpar-
ken er 15 busser fra Bæks Bus, og sidste år opkøbte 
de også Malling Turist, så i dag er de op mod 100 
medarbejdere i Todbjerg Busser.

– Det er lidt tilfældigt, at de her opkøb opstår. Vi 
opsøger det ikke, og vi har det ikke som strategi. 

Men når mulighederne falder ned foran os, og 
det passer ind i vores forretning, så gør vi det. Det 
skal helst også være nogle navne med et godt ry, 
fortæller Peter Lading, søn af Jørgen Lading.

Todbjerg Busser ligger i Aarhus-forstaden Bra-
brand og ejes af ægteparret Marion Holmager og 
Jørgen Lading samt Jørgens søn, Peter Lading. 

Selskabet drives af en lang række dedikerede 
medarbejdere med Peter Lading i front. 

– Vi er i gang med et generationsskifte lige nu. 
Min far bruger mere og mere tid på golfbanen og 
holder også meget ferie, men kommer dagligt 
forbi kontoret eller kigger med på computeren fra 
sommerhuset, så det er lige, som det skal være, 
konstaterer Peter Lading.

Størstedelen af staben er naturligvis chauffører, 
men Todbjerg Busser har også et par akademikere 
ansat. 

– Den seneste akademiker, vi ansatte, har været 
her et par år. Hun sidder med praktiske gøremål, ud-
bud og miljøcertificeringer. Hun er ualmindelig skarp, 
når hun får en opgave, så kører hun selvstændigt 
tingene færdigt, fortæller Peter Lading.

Solceller og en enkelt el-bus
Netop klima og miljø har længe været vigtige 
fokusområder for Todbjerg Busser, og det vil det 
også være fremadrettet lige som for mange andre 
selskaber. 

– Tidligere kunne man få point for at være 
miljøcertificerede i en udbudssituation – nu er det 
indimellem et minimumskrav, forklarer Peter Lading. 

For et par år siden startede Todbjerg Busser med 
at udregne deres CO2-regnskab. Herefter investe- 
rede de i solceller, som modsvarede deres CO2- 
udledning.

MEDLEM

De kører skolebus, turistbus og en lille 
smule handicapbus. De fragter både 
sportsklubber, pensionister, skoleelever 
og virksomheder på udflugt. Og så har 
de akademikere ansat, som hjælper med 
udbud og miljøcertificeringer.
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– Det er en form for at købe sig til aflad, 
og den holder jo ikke helt, så vi vil gerne 
gøre mere. 

Nu har vi fået lavet miljøcertificering, 
og til sommer starter vi op med en enkelt 
el-bus. Derudover får vi snart leveret en ny 
turistbus med solceller på taget. 

Todbjerg Busser har også en afdeling 
kørende på GTL. 

– Vi prøver at kigge på, hvad kan vi gøre. 
Vi har oplevet, at de biler, vi godt kunne 
tænke os, ikke findes endnu, men vi spør-
ger jævnligt efter dem hos producenterne, 
siger Peter Lading.

Den gode kundeoplevelse 
Todbjerg Busser vil gerne være et kvalitets-
bevidst selskab og dem, som kommunen 
ringer til, når de skal bruge busser.

– For nyligt blev vi kontaktet af et rigtig 
stort dansk firma i forhold til et miniudbud. 

Vi sendte et tilbud afsted, og de vendte 
tilbage og var meget positive, men de syn-
tes, prisen var for høj. Vi sagde til dem, at 
prisen var, som den var, og at vi hellere ville 
konkurrere på kvalitet i stedet for priser. Vi 
vandt ikke udbuddet, men det er ok, siger 
Peter Lading.

For Todbjerg Busser handler det i høj 
grad om at give kunderne en oplevelse, 
som gør, at de vender tilbage.

– Som mindre vognmænd prøver vi at 
levere det, som de større har lidt sværere 
ved. Vi kender kunderne, og vi kender 
chaufførerne. Så kunderne får de chauffører, 
som de er på fornavn med. Når kunderne 
vender tilbage og roser chaufførerne, så 
husker vi det til næste gang, de bestiller en 
bus, så de får samme chauffør, siger Peter 
Lading.

– Vi har mange chauffører, som har 
været her i mange år – flere op mod 30 år - 
så det tolker vi som, at vi gør noget rigtigt, 
også for chaufførerne, siger han.

Når de lokale sportshold skal på ba-
nen som f.eks. Bakken Bears, AGF eller 
Skanderborg/Aarhus Håndbold, så bakker 
Todbjerg Busser op – både med sponsora-
ter og gode priser på kørslen. 

– Og chaufførerne er der jo også. Har vi 
en chauffør, der går særligt op i basket, så 
bliver det den chauffør, der kører holdet, og 
det samme gælder håndbold og fodbold, 
fortæller Peter Lading.  

MEDLEM

i

Om Todbjerg 
Busser

Selskabet ejes af ægteparret 
Marion Holmager og Jørgen Lading 

samt Jørgens søn, Peter Lading. 

 De har ca. 70 busser, som er hen-
holdsvis turistbusser, VIP-busser, 
minibusser og rutebiler fordelt på 
afdelingerne i Silkeborg og Grenå. 

Forretningsadressen ligger i 
Aarhus-forstaden Brabrand, hvor 
busserne også vedligeholdes og 

repareres af erfarne mekanikere på 
eget værksted. 

Kilde: www.todbjerg.dk

Todbjerg Busser 
bruger medlemskabet 
af Dansk Person 
Transport til 
bl.a. at holde sig 
ajour på seneste 
branchenyheder.

Det kan du også 
gøre. 

Tilmeld dig 
nyhedsbrevet her:
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”Som mindre 
vognmænd 
prøver vi at 
levere det, som 
de større har 
lidt sværere 
ved”

Giv dine gæster en shoppingoplevelse i  
BorderShop. Mere end 60 daglige afgange   
– og åbent alle ugens dage.

Tag dine gæster med på
shoppingtur i BorderShop

Book overfart
og mad ombord:

grupper@scandlines.com
eller læs mere på
scandlines.dk/bus

PUTTGARDEN

ROSTOCK

GEDSER

RØDBY

HELSINGBORG

MALMÖ

HELSINGØR

KØBENHAVN
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Nostalgi-

hjørnet

1
Taxi i 1950'erne
1950'erne ligner for hyrevognene nutiden meget, 
idet man også dengang skiftede drivmiddel. 
Dengang udskiftede man de benzindrevne taxier 
med dieseldrevne, akkurat som man nu udskifter de 
dieseldrevne taxier med elektriske. 

En anden milepæl i 1950'erne var en begyndende harmonisering 
imellem lillebiler og taxier. Lillebilerne fik nu ret til at tage hyre på 
offentlige gader og pladser, noget taxierne førhen havde haft eneret 
på. Den endelige ligestilling kom i 1973, hvor lillebilerne nu skulle 
have taxibevilling og dermed udgik som begreb.

Her ser vi nogle indtryk fra 1950'ernes og 1960'ernes taxibranche, 
sidstnævnte dog 'retro', nu hvor fortiden er blevet populær i bl.a. TV-
dramatikken. 

1.  London-taxier har flere gange været markedsført i Danmark. Her er det 
selskabet Dicas i København, der i slutningen af 1940'erne importerede 
den mest populære af London-taxierne til Danmark, Austin FX3. Her 
ser vi forsiden af Dicas tryksag på FX3. Taxien, der havde karosseri fra 
Carbodies i Coventry, produceredes i årene fra 1948 til 1958.

2.  Nordisk Diesel havde flere bilimport-agenturer, heriblandt fra Standard 
Motor Company i Coventry. I 1948 introducerede man sin første nye  
efterkrigs-bilmodel, en stor bil man kaldte Vanguard, efter HMS  
Vanguard det hurtigste og største britiske slagskib under 2. verdenskrig. 
Størrelsen gjorde Vanguard velegnet som taxi. Her ser vi derfor forsiden 
af Nordisk Diesel’s 1952-tryksag på Vanguard som taxi samme år, hvor 
modellen havde fået et mindre facelift.

3.  Nu hvor diesel-taxien må ryge og rejse grundet de voksende miljøkrav, 
ser vi her en annonce fra Peugeot-importør Nordisk Karosserifabrik, 
der her annoncerer prisfald på dieseludgaverne af Peugeot 403 til bl.a. 
droske-brug. Peugeot 403, der introduceredes i 1955, kunne leveres 
med dieselmotor fra 1958, og produceredes frem til 1966. Dog var man 
ikke først med diesel i taxier, f.eks. kunne Fiat levere sin 1400-model med 
dieselmotor allerede i 1953.  

4.  KA33400 er en Opel Rekord årgang 1966, som her ses i Hedehusene. 
Den er en af flere ældre biler, som Bjarne Hørbye i Ringsted, 'TaxiBjarne' 
har udrustet som taxier og udlejer til familiefester, filmoptagelser m.v.

Udarbejdet af Bushistorisk Selskab. Tekst: Lars Ersgaard, redaktør på Bushistorisk 
Selskabs medlemsblad 'Busbladet'. Illustrationer: Fra Lars Ersgaards arkiv.

4

2

3
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MAN Lion Coach 
1. reg. 2018 ■ 53+G+F og en masse udstyr

Interesseret? Ring og hør nærmere!
Tlf.: 74 56 13 26

Alt i ompolstring
Sæder - Loft - Sider - Gulvtæppe - Gardiner

Ompolstring & rep. af polster i alle typer & mærker af busser, 
fra enkeltelementer til hele busindretningen. 

Biler, både, campingvogne & andet klarer vi også.

Topmoderne polsterudstyr & mere end 200 designs.

Ring & få et uforpligtende tilbud

Tlf. 22 60 90 00 Tlf. 74 56 13 26

• Opbygning på forskellige bilmærker
• Komplette opbygninger
• Del-opbygninger
• Kundetilpassede løsninger
• Levering i hele landet

Hvordan skal din bus indrettes?
Ring til en uforpligtende snak

Minibus opbygning



ASSOCIEREDE MEDLEMMER AF DPT

VBI Group ApS 
Kontakt: Dan B. Pedersen
Kongensgade 38
6070 Christiansfeld
Tlf. 74 56 13 26

DEKRA 
AMU Center Sydjylland A/S 
Kontakt: Susanne Jensen-Iversen 
Arnfredsvej 8 
6600 Vejen
Tlf. 70 60 65 00

OK
Kontakt: Henrik Dehn
Centervej 5
4600 Køge
Tlf. 89 32 25 40

Businvest DK ApS
Kontakt: Agnieszka Karolina Mazur
Baldershøj 3
2635 Ishøj
Tlf. 27 25 01 01

Söderberg og Partners
Kontakt: Pelle Bo Jensen
Kokholm 1, Kolding
Tlf. 92 44 11 00
www.soderbergpartners.dk

Trapeze Group Europe A/S
Kontakt: Christian Erikstrup
Sommervej 31, 4, Aarhus
Tlf. 30 55 99 67
www.trapezegroup.dk

R2P Tracking ApS
Kontakt: Bjarne Nielsen
Livøvej 23, Viborg
Tlf. 70 20 06 98
www.r2p.com

STRATIO
Kontakt: Anders Wiberg 
anderswiberg@stratioautomotive.com 
Tlf. (+46) 76 555 65 98
Rua Pedro Nunes, Ed. D
3030-199 Coimbra, Portugal

Jyske Bank/Finans
Kontakt: Michael Jensen
Kastaniehøjvej 2
8600 Silkeborg
Tlf. 89 89 81 20

Sydglas Danmark
Kontakt: Per Hartung
pha@sydglas.dk
Håndværkersvinget 12
6360 Tinglev
Tlf. 40 34 15 89

YX Danmark
Kontakt: Steffen Jack Mølgaard
Buddingevej 195
2860 Søborg
Tlf. 29 12 03 12
 

Out of Home Media A/S
Kontakt: Henrik Sørensen
Ragnagade 7, 1
2100 København Ø
Tlf. 20 90 88 50

FORSEA Ferries
Kontakt: Peter Kesting
Færgevej 8
3000 Helsingør
Tlf. 30 67 13 77

Partex Gruppen
Kontakt: Steen Baggersgaard
Bogøvej15
8382 Hinnerup
Tlf. 70 20 15 48

AMU Transport Danmark
Kontakt: Finn Ravn
fhr@AMU-FYN.dk
Bastrupgårdvej 5
7500 Holsterbro
Tlf. 22 10 41 31

UCplus
Kontakt: Erik Poulsgaard
erp@ucplus.dk
Mileparken 12A, Skovlunde
Tlf. 44 87 01 00
www.ucplus.dk

Intertek
Buen 12,2., 6000 Kolding
Hovednr: 7572 6611
Lars Christensen: Tlf. 20 52 33 63
lars.christensen@intertek.com
Tine Harrekilde: Tlf. 5115 8382
www.intertek.dk

Hanover Displays
Kontakt: Carsten Sørensen
csorensen@hanoverdisplays.com
Blokken 37
3460 Birkerød
Tlf: 60 15 03 23  

ACERcon a/s
Kontakt: Claus Henriksen
claus@acercon.dk
Tlf: 66 17 54 86

Circle K Danmark
Kontakt: Stephan Praem Skovgaard
Borgmester Christiansens Gade 50
2450 København SV
Tlf. 70 101 101

EvoBus Danmark A/S
Kontakt: Søren Christensen
soren.christensen@daimler.com
Centervej 3
4600 Køge
Tlf. 56 37 00 00

Accountor
Kontakt: Karsten Heiselberg
karsten.heiselberg@accountor.dk
Herlev Hovedgade 195
2730 Herlev
Tlf. 44 34 50 00

AMU JUUL A/S
Kontakt: Sanne Hoffmann
Abildgårdsvej 14
4000 Roskilde
Tlf. 39 39 12 81

Nordfyns Finans A/S
Kontakt: Claus Krog Nielsen
Dannebrogsgade 1
5000 Odense C
Tlf. 21 43 45 40

Scandiwear ApS
Kontakt: Christian Jensen
Jernholmen 38 St th
2650 Hvidovre
Tlf. 23 40 18 70

Shell
Kontakt: Brian Bach
Nærum Hovedgade 8
2850 Nærum
Tlf. 41 86 34 49
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Trykt på miljøgodkendt  
papir hos svanemærket  
trykkeri, der er kvalitets-  
og miljøcertifiseeret  
iht. ISO 9001/14001.

Nr. 2  / april 2023

Dansk Persontransport er for alle, der udfører erhvervsmæssig personkørsel. 
Organisationens formål er via indflydelse, information og indkøbsaftaler at sikre 
sine medlemmer de bedst mulige arbejdsvilkår.

Mobilitet

KOM I KONTAKT MED 
DET DANSKE BUS- 
OG TAXIFOLK ... 

Kontakt Vendemus på 
tlf. 72 22 70 80 

kontakt@vendemus.dk 

HAR DU STYR PÅ
FORSIKRINGERNE?

Söderberg & Partners medlemsaftale med  
Dansk PersonTransport omfatter unikke  

forsikringsprodukter med særlige fordele.

Kontakt: 

Kundechef og partner 
Pelle Bo Jensen , tlf. 91 89 79 00 

pelle.jensen@soderbergpartners.dk 

Kundechef / Partner   
Niels Paaske, tlf. 92 44 11 01                                                    

niels.paaske@soderbergpartners.dk

Sekretariatet
Nørre Farimagsgade 11, 3 tv.
1364 København K
Tlf. 70 22 70 99
www.danskpersontransport.dk
info@dpt-dk.org

Telefontid man-fre 9-15
Mail er åben for 
meddelelser hele døgnet.

Medarbejdere 
Michael Nielsen
Adm. direktør
mmn@dpt-dk.org

Trine Wollenberg
Vicedirektør
two@dpt-dk.org

Lasse Repsholt
Sektorchef
lre@dpt-dk.org

Jens Hvid Bang
Kommunikations- & Sektorchef
jhb@dpt-dk.org

Rasmus Noes
Chefkonsulent
rno@dpt-dk.org

Jeannette Lohse
Administrativ medarbejder
jlo@dpt-dk.org

Emma Welander Brændstrup
Kommunikationsmedarbejder
ewb@dpt-dk.org

Hovedbestyrelse
Landsformand
John Bergholdt 
Bergholdt.dk A/S
Børstenbindervej 5
5230 Odense M
Tlf. 66 11 31 31
Fax 66 19 08 09
john@bergholdt.dk 
www.bergholdt.dk 

Næstformand
Formand sektor for  
turistkørsel
Lars Larsen 
VIKINGBUS
Kanalholmen 1
2650 Hvidovre
Tlf. 27 27 01 01 
ll@vikingbus.dk
www.vikingbus.dk

Formand sektor for rutekørsel
Peter Lanng Nielsen 
Keolis Danmark A/S
Naverland 20
2600 Glostrup
Tlf. 88 17 17 17
Fax 88 17 17 19
peter.lanng.nielsen@keolis.dk
www.keolis.dk

Næstformand sektor  
for offentlig kørsel
Anders Larsen
VIKINGBUS
Faaborgvej 31,
5762 Vester Skerninge,
Tlf. 42 12 95 07
al@vikingbus.dk

Formand sektor for  
taxikørsel  
Torben Kirketerp
Esbjerg Taxa
Lillebæltsvej 10
6715 Esbjerg
Tlf. 22 22 19 30
torben@esbjergtaxa.dk
www.esbjergtaxa.dk

Formand kreds 1
Lars Brøchner
Brøchners Biler
Genvejen 16
7451 Sunds
Tlf. 97 14 10 52
Fax 97 14 42 52
info@brochnersbiler.dk 
www.brochnersbiler.dk

Formand kreds 2
Peter Papuga 
VIKINGBUS
Lundahl Nielsensvej 1
7100 Vejle
Tlf. 75 85 85 88
pp@vikingbus.dk 
www.vikingbus.dk

Formand kreds 3 
Poul Anchersen
Anchersen 
Jernholmen 20-22
2650 Hvidovre
Tlf. 38 88 10 50
pan@anchersen.dk
www.anchersen.dk

Udgiver
Dansk PersonTransport
Nørre Farimagsgade 11, 3 tv.
1364 København K
Tlf. 70 22 70 99
Fax 70 22 10 99
www.danskpersontransport.dk
info@dpt-dk.org

Ansvarshavende
Michael Nielsen 
mmn@dpt-dk.org
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Mediegruppen as
AI Innovation House,  
Innovations Allé 3, 7100 Vejle
Tlf. 75 84 12 00
www.mediegruppen.net
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Vendemus ApS
Frederiksgade 45
Baghuset, 1. sal
8000 Aarhus C
Tlf. 72 22 70 80 
kontakt@vendemus.dk
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Nordfyns Finans A/S
Kontakt: Claus Krog Nielsen
Dannebrogsgade 1
5000 Odense C
Tlf. 21 43 45 40
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Ekspert i klimaløsninger 
til busser

CHRISTONIK 
tilbyder også:

· Serviceydelser
· Reservedele
· Kurser i varmere 
  og AC anlæg

www.christonik.dk

Mød os på 

Transportmessen 

Stand H6114

CHRISTONIK er
OE-leverandør af:

· Valeo 
· Songz 
· Konvekta 
· Hispacold 
· Heavac
· Aurora, m.fl.

Vi glæder os til at se dig.

Thermal Bus Systems
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